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   Protokół Nr X/19 

z   Sesji Rady Miejskiej w Iławie 

odbytej w dniu 24 czerwca 2019 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta  w Iławie 

 

X Sesję Rady Miejskiej w Iławie odbyła się dniu 24 czerwca 2019 roku w sali konferencyjnej 

Urzędu Miasta w Iławie przy ulicy Niepodległości 13. Sesję rozpoczęto o godz. 1200, a zakończono                

o godz. 1700.   

Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum 

Przewodniczący Rady Michał Młotek dokonał otwarcia X Sesji. Serdecznie powitał wszystkich 

przybyłych radnych jak również zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji 

uczestniczy 19 radnych, co stanowi  quorum, przy którym może obradować Rada Miejska                               

i podejmować prawomocne decyzje  i uchwały.  

Do liczenia głosów wyznaczył Wiceprzewodniczącego Andrzeja Rykaczewskiego  

Lista obecności radnych stanowi  załącznik nr 1  do protokołu 

Lista obecności kierowników wydziałów i jednostek organizacyjnych i gości  

stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad X Sesji Rady Miejskiej w Iławie 

Przewodniczący Rady Michał Młotek zapytał, czy w sprawie porządku chciałby ktoś zabrać głos.  

Burmistrz Miasta Dawid Kopaczewski wniósł o wprowadzenie do  porządku projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę  w sprawie ustalenia miejsc przeznaczonych do prowadzenia handlu w mieście 

oraz projektu w sprawie powołania Skarbnika Miasta Iławy.  

Przewodniczący Rady Michał Młotek wniósł o wprowadzenie do  porządku projektu uchwały                 

w sprawie przyjęcia apelu do Prezesa Rady Ministrów w sprawie budowy drogi ekspresowej S5 na 

odcinku Nowe Marzy (Grudziądz) - Iława - Ostróda i udziału w konsultacjach publicznych, dotyczących 

oceny rozwoju Transeuropejskiej Sieci Transportowej TEN-T oraz projektu w sprawie upoważnienia 

Komisji Skarg Wniosków i Petycji do zbadania wniosku mieszkanki. 

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do 

porządku obrad projektu uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie ustalenia miejsc przeznaczonych do 

prowadzenia handlu w mieście. 

Poddany pod głosowanie jawne wniosek  o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę  w sprawie ustalenia miejsc przeznaczonych do prowadzenia handlu w mieście 

został przyjęty pozytywnie  przy 18 głosach za i 1 wstrzymującym.  Skład rady 21. Obecnych 19 

radnych. 

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  
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stanowi załącznik nr 3  do protokołu.. 

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie powołania Skarbnika Miasta Iławy.  

Poddany pod głosowanie jawne wniosek  o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały                

w sprawie powołania Skarbnika Miasta Iławy został przyjęty pozytywnie jednogłośnie przy 19 głosach 

za.  Skład rady 21. Obecnych 19 radnych. 

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 3  do protokołu 

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie przyjęcia apelu do Prezesa Rady Ministrów w sprawie 

budowy drogi ekspresowej S5 na odcinku Nowe Marzy (Grudziądz) - Iława - Ostróda i udziału                         

w konsultacjach publicznych dotyczących oceny rozwoju Transeuropejskiej Sieci Transportowej TEN-T . 

Poddany pod głosowanie jawne wniosek  o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w 

sprawie przyjęcia apelu do Prezesa Rady Ministrów w sprawie budowy drogi ekspresowej S5 na 

odcinku Nowe Marzy (Grudziądz) - Iława - Ostróda i udziału w konsultacjach publicznych dotyczących 

oceny rozwoju Transeuropejskiej Sieci Transportowej TEN-T został przyjęty pozytywnie jednogłośnie 

przy 19 głosach za.  Skład rady 21. Obecnych 19 radnych. 

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 3  do protokołu 

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie                         

do porządku obrad projektu uchwały w sprawie upoważnienia Komisji Skarg Wniosków i Petycji                     

do zbadania wniosku mieszkanki. 

Poddany pod głosowanie jawne wniosek  o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały              

w sprawie upoważnienia Komisji Skarg Wniosków i Petycji do zbadania wniosku mieszkanki został 

przyjęty pozytywnie jednogłośnie przy 19 głosach za.  Skład rady 21. Obecnych 19 radnych. 

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 3  do protokołu 

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie wniosek o przyjęcie porządku z w/w 

zmianami 

Poddany pod głosowanie jawne wniosek o przyjęcie  porządku z wprowadzonymi zmianami został 

przyjęty pozytywnie przy 19 głosach za. Skład rady 21.  Obecnych 19 radnych. 

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 3  do protokołu 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum . 

2. Ustalenie porządku obrad.  
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3. Przyjęcie protokołu z IX sesji . 

4. Rozpatrzenie raportu o stanie gminy za 2018 rok 

5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Miasta Iławy 

6. Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2018 rok oraz sprawozdanie finansowe za 2018 rok 

a) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o sprawozdaniu                       

z wykonania budżetu za 2018 rok 

b) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu za 2018 rok wraz                         

z wnioskiem   o dzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Iławy 

c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym wniosku 

Komisji Rewizyjnej      w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta Iławy 

d) dyskusja  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2018 rok 

8. Podjęcie uchwały  w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy  absolutorium  za 2018 rok 

9.  Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Iławy na lata 2019-2029, 

2) zmian w budżecie Miasta Iławy na 2019 rok,  

3) udzielenia pomocy finansowej Związkowi Gmin Jeziorak 

4) dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej Iława, 

5) obciążenia nieruchomości położonej w Iławie przy ul. Kościuszki 

6) utworzenia żłobka miejskiego w Iławie, 

7) ustalenia czasu przeznaczonego na realizację bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki                               

w przedszkolach oraz określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

uczniów objętym wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, 

w którym kończą 6 lat, w przedszkolach prowadzonych przez Gminę Miejską Iława,  

8) określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego, 

9) nadania nazwy placowi na terenie miasta Iława  

10) przyjęcia Samorządowej Karty Praw Rodzin, 

11) powołania Miejskiej Rady Seniorów, 

12) dyżurów radnych w II półroczu 2019 roku, 

13)  upoważnienia Komisji Rewizyjnej do przeprowadzenia kontroli 

14) uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie ustalenia miejsc przeznaczonych do prowadzenia 

handlu w mieście 

15)  powołania Skarbnika Miasta Iławy  
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16) przyjęcia apelu do Prezesa Rady Ministrów w sprawie budowy drogi ekspresowej S5 na odcinku 

Nowe Marzy (Grudziądz) - Iława - Ostróda i udziału w konsultacjach publicznych dotyczących 

oceny rozwoju Transeuropejskiej Sieci Transportowej TEN-T 

17) upoważnienia Komisji Skarg Wniosków i Petycji do zbadania wniosku mieszkanki 

10. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta. 

11. Interpelacje i zapytania radnych (na piśmie  zgodnie zart.24 ust.3-7 z dnia 8 marca 1990 roku                  

o samorządzie gminnym). 

12. Wnioski mieszkańców Iławy. 

13. Komunikaty i  oświadczenia. 

14. Zamknięcie obrad  X Sesji.  

 

Ad.3.  Przyjęcie protokołu z  IX Sesji 

Przewodniczący Rady Michał Młotek powiedział, że w Biuletynie Informacji Publicznej 

opublikowano oraz wyłożono do wglądu w Biurze Rady Miejskiej protokół  z IX Sesji Rady Miejskiej w 

Iławie. Do chwili rozpoczęcia dzisiejszych obrad, nikt nie złożył pisemnych uwag do powyższego 

protokołu w związku z czym, protokół uważa się  za przyjęty.  

 

Ad. 4. Rozpatrzenie raportu o stanie gminy za 2018 rok 

Przewodniczący Rady Michał Młotek powiedział, że zgodnie z art. 28 aa ustawy o 

samorządzie gminnym wójt co roku do dnia 31 maja przedstawia radzie gminy raport ostanie gminy. 

Raport obejmuje podsumowanie działalności wójta w roku poprzednim, w szczególności realizację 

polityk, programów i strategii, uchwał rady gminy i budżetu obywatelskiego. Rada gminy może określić 

w drodze uchwały szczegółowe wymogi dotyczące raportu. Rada gminy rozpatruje raport podczas sesji, 

na której podejmowana jest uchwała rady gminy w sprawie udzielenia lub nieudzielenia absolutorium 

wójtowi. Raport rozpatrywany jest w pierwszej kolejności. Nad przedstawionym raportem o stanie gminy 

przeprowadza się debatę. W debacie nad raportem o stanie gminy radni zabierają głos bez ograniczeń 

czasowych. W debacie nad raportem ostanie gminy mieszkańcy gminy mogą zabierać głos. 

Mieszkaniec, który chciałby zabrać głos składa do przewodniczącego rady pisemne zgłoszenie, poparte 

podpisami w gminie powyżej 20000 mieszkańców –co najmniej 50 osób.  

Zgłoszenie składa się najpóźniej w dniu poprzedzającym dzień, na który zwołana została sesja, 

podczas której ma być przedstawiany raport ostanie gminy. W wyznaczonym terminie do Biura Rady 

wpłynęły 3 zgłoszenia. 

 Mieszkańcy są dopuszczani do głosu według kolejności otrzymania przez przewodniczącego rady 

zgłoszenia. Liczba mieszkańców mogących zabrać głos w debacie wynosi 15, chyba że rada postanowi 

o zwiększeniu tej liczby. 
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Dodał, że radni otrzymali raport, był omawiany  na wspólnym posiedzeniu komisji, mimo to pan 

burmistrz i przedstawiciele ratusza gotowi są raz jeszcze go omówić.  

Raport o stanie gminy za 2018 rok stanowi załącznik nr 4 do protokołu 

Burmistrz Miasta Dawid Kopaczewski powiedział, że radni otrzymali wyjaśnienie odnośnie błędu 

w raporcie dotyczącym zakresu działalności ITBS. Jest ono zamieszczone również na BIP. Poprosił, 

aby traktować jako realizację zobowiązania z komisji. 

Przewodniczący Rady Michał Młotek powiedział, że po reakcji radnych wnioskuje, że nie ma 

potrzeby kolejny raz omawiania raportu. Zaproponował przejście do debaty. Wyraził nadzieję, że będzie 

ona merytoryczna i pełna szacunku. Dodał, że wystąpienia mieszkańców odbędą się w kolejności 

zgłoszeń. 

Edyta Kocyła-Pawłowska powiedziała, że wstępuje w imieniu członków stowarzyszenia 

„Fabryka Inicjatyw Obywatelskich”, ale również w imieniu wielu mieszkańców, z którymi członkowie 

stowarzyszenia rozmawiali na temat raportu i stanu miasta. Edukacja obywatelska jest w centrum 

zainteresowań stowarzyszenia. Ważne jest, aby obywatele posiadali wiedzę o mieście. Ubiegły rok był 

trudny, nowy obowiązek ustawowy miał przybliżyć informacje mieszkańcom a nie urzędnikom. To nie do 

końca zostało wykonane. Niewiele wynika z raportu. Finanse miasta opisano zbyt skromnie, a mowa               

o milionach. W tej sytuacji nie ma się do czego odnieść w debacie. Nie ma informacji o harmonogramie 

spłat zadłużenia. Raport nie powinien być zbyt obszerny, ale wydaje się być zrobiony na zasadzie 

„kopiuj-wklej”. Nie jest raportem, który cokolwiek mieszkańcom mówi. Zapytała, co z przejrzystością                 

i transparentnością. Na kongresie ruchów miejskich temat był podnoszony. Jednostki podległe rzetelnie 

przygotowały swoją część raportu. Przywołała przykład starostwa, gdzie sprawozdanie było konkretne, 

bez opisów. Mieszkańcy chcieliby poznać dochód na mieszkańca, brak informacji o stanie inwestycji                 

i odniesienia do poprzedniego roku w temacie finansów, brak konkretnych informacji o służbie zdrowia            

i stanie placów zabaw. Ubywa mieszkańców i drzew. Nie sposób, aby burmistrz tworzył osobiście każdy 

z dokumentów, za treść odpowiada współpracownik, którego dziś nie ma na sali. Jest potrzebne pełne 

zaufanie do pracownika. W raporcie brak przejrzystości informacji. Kolejne lata pracy i raporty będą 

dużym wyzwaniem dla burmistrza.  

Hubert Rólkiewicz powiedział, że reprezentuje młodych ludzi z Iławy. Poruszył temat inwestycji 

wykonywanych w Iławie. Omówił na przykładzie inwestycji w lasku miejskim, o którym na początku było 

głośno o tym, co ma być. Nie było oficjalnego otwarcia tego obiektu sportowo-rekreacyjnego, ani 

informacji o możliwościach wykorzystania obiektu. Radni, osoby które decydują o inwestycjach, też nie 

wiedzą co tam się dzieje. Wobec tego przeciętny obywatel też nie wie, co może robić w mieście.  

Jest osobą, która zna się na rowerach i wie do czego służy trasa w lasku. Jest słabo wykonana, 

poza tym wiele osób nie wie, że tam jest i do czego służy. Są osoby, które potrafiłyby się zająć 

animacją, zrobić warsztaty i mieszkańcy mieliby wiedzę jak z korzystać z tych obiektów. Inwestycja w 
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lasku miejskim, sprzęty są w złym stanie, trasa po roku od otwarcia jest niezdatna do użytku. Materiał 

użyty na torze spłynął i nie nadaje się do organizacji zawodów, bez naprawienia trasy. Teren jest 

zaniedbany i zarośnięty, ławki się rozklejają. Inwestycje zrobione są na odwal i nie są animowane.  

Podał przykłady zabetonowania w mieście lądowiska dla helikopterów przy szpitalu, galerii 

jazzowej czy fontanny przy galerii.  Iława jest miastem rekreacyjnym, turystycznym i jest zabetonowana. 

Mieszkańcom się to nie podoba. Inwestycje nie są oficjalnie otwierane, nie jest zaprezentowane ich 

przeznaczenie. 

Był inicjatorem jungsport w Iławie, nie był należycie wykonany i nie był potem animowany. 

Rodzice młodych ludzi nie widzą o istnieniu skateparku. Nie zawsze młodzież wie, jak może 

wykorzystać te obiekty w sposób bezpieczny, nawet wiedząc o ich istnieniu. Są w Iławie zawodnicy 

którzy na street workout wybili się wysoko i byli w programie „Mam talent” i reprezentowali miasto. 

Osoby takie mogą społecznie zadziałać i pokazać innym jak to robić. 

Łukasz Tulwiński powiedział, że reprezentuje wiele osób. Pochwalił rząd za ustawę 

wprowadzającą debatę, umożliwiającą udział mieszkańców w realiach samorządowych. Samorząd to 

pierwszy organ władzy, z którym styka się mieszkaniec i ma wobec niego największe oczekiwania. 

Niestety do tej pory opinia na temat zarządzania miastem jest kiepska. Rozwijanie miasta w kierunku 

turystyki to dramat dla mieszkańców. Mazury to nie góry, gdzie można przyjeżdżać całym rokiem. Ten 

kierunek rozwoju miasta ma się nijak do poziomu życia mieszkańców, czego dowodem jest 795 miejsce 

w rankingu najbogatszych  i najbiedniejszych gmin, w przeliczeniu na mieszkańca za rok 2018- Ostróda 

jest 680, Lubawa 289. W raporcie brakuj danych na temat ilości turystów i jakie pieniądze zostawiają w 

Iławie. Takie dane byłyby podstawą do opracowania strategii turystycznej, skoro się upieramy, że Iława 

to miasto turystyczne. Mieszkańcy miasta nawet w sezonie pracują na zlecenie za najniższą krajową. 

Po okresie turystycznym pozostają bez pracy i zmuszeni są do emigracji zarobkowej.  

W mieście jest problem z placówkami szkolnymi na każdym stopniu. Wiele lat funkcjonował 

jeden miejski żłobek – od nowego roku będą dwa. Zapotrzebowanie jest większe. I nowa władza 

otrzymuje czas na zmierzenie się z tym problemem. W żadnym żłóbku nie przewidziano miejsca dla 

niepełnosprawnych dzieci. Temat problemu szkoły na os. Piastowskim był głośny  i wszyscy czekają na 

realizację.  

Transport publiczny- ZKM poprawia swój tabor, zadbane są przystanki, mało jest aktów 

wandalizmu. Ceny biletów jednorazowych są jednak skandalicznie wysokie. Ostróda ma bilety tańsze, 

przesiadkowe. ZKM nie generuje dochodów, dużo pasażerów  korzysta z ulg. Ruch Narodowy 

proponuje cenę 2,20 za bilet  możliwością przesiadkową. Zarzucił burmistrzowi niedotrzymanie 

obietnicy wyborczej dotyczącej wprowadzenia biletu czasowego i wprowadzenie bezpośredniego 

połączenia osiedla Ostródzkim a Dąbrowskiego i wprowadzenie biletu przesiadkowego może przynieść 

wyłącznie korzyści. W soboty nie ma połączeń linią nr 8 do pobliskich wsi.  
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Poruszył temat częstotliwości wywozu śmieci, po rezygnacji z usług lokalnych firm. Jest to 

problem wizerunkowy miasta i proponuje, aby przyjrzeć się umowom z firmą odpowiedzialną za wywóz 

śmieci, rozważenie jej rozwiązania i rozpisania nowego konkursu.  

Inwestycje- temat wzbudzający zainteresowanie społeczne. Pochwalił inicjatywę uchwały 

dotyczącej drogi S5. Okazje o zawalczenie o środki na budowę obwodnicy dotychczas były 

zaprzepaszczane. Stadion miejski-  od czasu przejścia w miejskie ręce nie przeszedł znaczącej 

renowacji, droga dojazdowa jest w złym stanie. Budowana jest w tym czasie generująca koszty galeria 

jazzowa. Stadion kiedyś był wizytówką, obecnie nie spełnia wymogów na rozgrywki III ligi. Okoliczne 

miejscowości mają lepsze obiekty. Zaniedbanie infrastruktury i sportu doprowadziło do upadku K.S 

Jeziorak. W najbliższym czasie ma się odbyć spotkanie ws. odnowienia stadionu, które powinno odbyć 

się już dawno. Okazją były rozgrywki EURO w Polsce i środki rządowe na odnowienie obiektów, z 

czego skorzystała Ostróda czy Lubawa. Stadion jest jedną z najbardziej zaniedbanych rzeczy w 

mieście.  

Iławianie dali czerwoną kartkę poprzedniemu burmistrzowi. Iława potrzebuje zmian i nowych 

pomysłów na prowadzenie miasta. Obecny skład rady to nowe twarze. Po pół roku kadencji przyznaje, 

że to najbardziej żenująca kadencja, oparta o lewicową ideologię, która przy wymienionych problemach 

jest zbędna. „Niedoświadczony żadnym zarządzaniem burmistrz, w przypadku wdrożenia tylko swojej 

wizji śwata, lekceważąc głosy konserwatywne, a tych w Iławie jest naprawdę dużo- co pokazały ostatnie 

wybory do parlamentu europejskiego, gdzie ugrupowania konserwatywne uzyskały 5 tys. głosów w 

naszym mieście. Stworzenie Rady Kobiet ,związanej z lewicowym lub często lewackim i feministycznym 

światopoglądem, bez reprezentantki  konserwatywnej myśli, pokazuje skalę ignorancji.  Pomimo, iż 

powstały apele o powołanie dla równowagi ciał doradczych, niestety głosy te zostały zignorowane. 

Kolejny wyraz samowolki, na widzi mi się, to rezygnacja z pokazu fajerwerków na droższy i mniej 

efektowny pokaz laserowy mimo, że w dwóch niezależnych sądach, prowadzonych w lokalnych 

mediach, większość mieszkańców opowiedziała się przeciw temu pomysłowi.” 

Kolejnym przykładem wdrażania jedynej słusznej ideologii jest zbliżający się Kongres 

Środowisk Miejskich”. Niby niewinna impreza, ale jak się zagłębimy w środowisko, które ma przyjechać, 

możemy dostrzec dużo lewicowych aktywistów, często powiązanych ze środowiskiem uznanym przez 

departament bezpieczeństwa USA za organizację terrorystyczną.  

Powiedział, że powstaje coś nowego jak festiwal Soudlake i to go cieszy. Zapytał, dlaczego 

kosztem innych imprez., który jest promowany w odróżnieniu od pozostałych, mimo że odbywają się 

wcześniej. Zapytał czy prawdą jest, że odejście dyrektora ICK jest spowodowane tym, że festiwal który 

jest kolejnym „widzi mi się”, jest   przejadaniem oszczędzonych własnych pieniędzy na remont dachu i 

elewacji kinoteatru.  
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Zapytał, czy prawdą jest że konkurs na dyrektora ICK, został już ustawiony pod koleżankę 

burmistrza z Rady Kobiet – panią M.I.   

„Tak dużo światopoglądu lewicowego jeszcze w mieście nie było, a wręcz skrajnie lewackiego. 

Kolejny przykład jaki wybuchł na przestrzeni kilku dni, to Karta Rodzin LGBT plus RTV AGD. Jeśli 

wierzyć plotkom, pojawiło się to nie bez przypadku i tu znów ukłon w jedynego słusznego burmistrza 

miasta.” Zapytał radnych PIS co tu robią, zarzucił, że większość to zwyczajni statyści i maszynki do 

głosowania. Patrząc na ilość interpelacji to tylko wiceprzewodniczący i pan Rozborski  coś robią. 

Przeglądając aktywność na sesji rady miasta przyznał, że powinni zrezygnować ze swoich mandatów.  

Zapytał o ilość złożonych interpelacji radną Wyżlic i radnego Hatałę.  

Przewodniczący Rady Michał Młotek zapytał, czy nadal jesteśmy przy raporcie czy poza.  

Łukasz Tulwiński zwrócił się ponownie do radnych dodając, że są oni przedstawicielami 

środowisk konserwatywnych i przy takich rzeczach jak LGBT AGD nie reagują. Dodał, że to wstyd, że 

reaguje radna kojarzona do tej pory ze środowiskiem lewicowym. Zapytał o ich reakcję, gdy podczas 

jednego z ważniejszych świąt Konstytucji 3 Maja pod ratuszem, kiedy odegrano jedną zwrotkę hymnu 

państwowego a następnie całą „Odę do radości” – hymn UE. „Okupant to okupant, militarny czy 

gospodarczy- zawsze to okupant”. 

Radna Elżbieta Prasek powiedziała,  że omawiany jest 2018 rok i poprosiła, aby odwoływać 

się do tego. 

Łukasz Tulwiński powiedział, że ulica A. Szeptyckiego w Iławie jest skandalem, że patronem 

jest  jawny anty-polak, człowiek święcący SS-Galzien, wspierający bandy UPA i wysyłający listy 

gratulacyjne do Hitlera za zdobywanie miast.  Jest zdumiony argumentacją, że zmiana nazwy może się 

nie podobać niektórym mieszkańcom. Ulica człowieka, który zapisał się w historii jako anty-polak i 

orędownik zbrodni katyńskich, jest hańbą na honorze miasta i policzkiem  dla wielu mieszkańców Iławy 

przeniesionych z Wołynia, jako ofiary zbrodni band UPA. Nazwa ulicy musi być zmieniona, a koszty z 

tym związane muszą być pokryte przez  miasto.  Ruch Narodowy wystąpi w tym temacie z listem do 

przewodniczącego rady do wiadomości burmistrza, z poparciem Prezesa Przyjaciół Ziemi Wołynia i 

Polesia.  

Radna Elżbieta Prasek powiedziała, że padło stwierdzenie „my narodowcy z Iławy”. Zapytała 

jak liczny jest ten ruch w Iławie. 

Łukasz Tulwiński powiedział, że jest to koło 10 osób. Dodał, że osiągnął bardzo wysoki wynik, 

reprezentuje ludzi o poglądach konserwatywnych, narodowych. W wyborach samorządowych w 

powiecie uzyskał 4% poparcia, wobec czego ma prawo reprezentować dużą rzeszę ludzi.  W wyborach 

parlamentarnych w samej Iławie uzyskał 0,5 tys. głosów. Jeśli radna ignoruje tę liczbę, to porosił aby 

radna to powiedziała.  
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Przewodniczący Rady Michał Młotek powiedział, że kończy etap debaty w kwestii wystąpień 

mieszkańców.  Debata może mieć znamiona odwoływania się do raportu, ale też może mieć znamiona 

podjęcia polemiki. Czasami wystąpienia odbiegały od raportu, a prosił aby go dotyczyły, w kilku 

przypadkach było inaczej, ale zdecydował, że nie będzie przerywał. Otworzył debatę.  

Radna Ewa Jackowska podziękowała za poprawienie informacji z ITBS, o co wnioskowała. 

Zaległa jest jeszcze jedna informacja - prognoza limitu zadłużenia, o którą prosiła panią Skarbnik na 

komisji. Tej informacji radni nie otrzymali. Poprosiła o wyjaśnienie dlaczego i w trybie pilnym, o 

uzupełnienie tej informacji. To ważna informacja dla mieszkańca Iławy. Dodała, że mimo sprostowań z 

ITBS przed chwila otrzymała informację , że jest w tym roku druga podwyżka  czynszu w lokalach ITBS. 

Należy pochylić się nad tym tematem i cieszy się, że jest zorganizowane w tej sprawie spotkanie z 

mieszkańcami ITBS. 

Skarbnik Miasta Ewa Moszczyńska powiedziała, że art. 243 i wzór odnośnie limitu zadłużenia 

wyliczany jest za pomocą aplikacji Bestia. Wszystkie dane do wyliczenia tego wzoru wylicza aplikacja i 

nie jest w stanie wyliczyć na piechotę. Dane do wyliczenia tego wzoru zawarte są w WPF. 

Radna Ewa Jackowska zapytała, dlaczego na wspólnej komisji radni otrzymali informację, że 

zostanie ta informacja przedłożona.  

Skarbnik Miasta Ewa Moszczyńska powiedziała, że chciała podstawić dane, ale nie da się ich 

zawrzeć wszystkich, które wyliczane są z trzech poprzednich lat budżetowych.  

Radna Ewa Jackowska powiedziała, że przychyli się do wniosku komisji i tego, który dziś 

wybrzmiał od mieszkanki, że dane w raporcie odnośnie finansów są niewystarczające i na tej podstawie 

oprze swoje głosowanie. 

Radny Tomasz Sławiński  odniósł się do wypowiedzi mieszkanki Edyty Kocyły-Pawłowskiej 

która uważa, że raport jest słaby  i zapytał, czy wie kto sporządzał raport o stanie gminy.  

Zwracając się do Roberta Rólkiewicza powiedział, że szpital jest jednostką powiatową. Uważa, 

że „zabetonowanie” placu po lądowisku jest dobrym posunięciem, to doskonałe miejsce do spędzania 

czasu dla chorych i odwiedzających ich rodzin.  

Odnośnie wypowiedzi Łukasza Tulwińskiego ws. turystyki i braku danych na ten temat 

powiedział, że prowadzone są statystyki dotyczące żeglarzy na Jeziorku, między innymi przez WOPR. 

W lipcu, któregoś popołudnia, na odcinku od Siemian do Szałkowa, znajdowało się ponad 1,5 tys. 

jednostek. Ilość osób na każdej jednostce pomnaża tę liczbę. Ludzie uciekają z wielkich jezior do nas, 

ze względu na naszą przyrodę bez ingerencji człowieka. Iława staje się atrakcyjnym miejscem do 

turystki. Wcześniej też uważał, że Iława jest słabym miejscem do uprawiania turystyki. Zmienił zdanie i 

uważa, że powinniśmy dbać o miasto, aby turystów przyciągnąć. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Szymański poparł wypowiedź radnego Sławińskiego. 

Dodał, że nikt nigdy nie powiedział, że Iława ma być miastem turystycznym i że z turystyki ma żyć.  
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Rozbudowywana jest baza meblarska, powstają zakłady takie jak POL-MAK. Iława zawsze, po 

Olsztynie była drugim miastem z najmniejszym bezrobociem w województwie. Gdybyśmy mieli żyć z 

turystyki, takie dane byłyby nie do osiągnięcia.  

Nigdy nie było założenia, że lasek miejski ma być miejscem, gdzie będą rozgrywane zawody. 

Tor rowerowy jest typowo rekreacyjny- ten zarzut jest trochę chybiony.   

Radna Elżbieta Prasek powiedziała, że  z tego co pamięta dane na temat ilości turystów 

posiada IT i takie dane są co roku przedstawiane radzie, tylko trzeba się w sprawozdania wczytać. Raz 

jest turystów więcej,  raz mniej. Najwięcej na ten temat mogą powiedzieć przewodnicy miejscy. Nie ma 

takiego boomu jak na wielkich jeziorach, i dlatego może jeszcze ci turyści przyjeżdżają szukając 

spokoju.  

Radny Tomasz Woźniak odniósł się do wypowiedzi Huberta Rólkiewicza i 

wiceprzewodniczącego. Zapytał, dlaczego nie mogłoby to być takim miejscem, jeśli nawet nie takie było 

założenie. Kontekst wypowiedzi był bardziej taki, że to miejsce niszczeje i nie można go używać 

rekreacyjnie.  Uważa, że potencjał miejsc i ludzi w Iławie jest ogromny, do wykorzystania. Nie został 

spożytkowany. Animatorzy wyjeżdżają do okolicznych miejscowości- nie robią tego w Iławie.  

Raport w części dotyczącej kultury- ma poczucie jakby przeczytał z wikipedii definicję tego, 

czym powinno się zajmować ICK.  Brakuje kierunków rozwoju, misji. Dane dotyczące ilości osób 

biorących udział w spektaklach są niespójne. Prosi, aby te dane były bardziej konkretne.  

Burmistrz Miasta Dawid Kopaczewski odniósł się do słów Edyty Kocyły- Pawłowskiej. 

Zgadza się z uwagami i bierze je do siebie i myśli, że w przyszłym roku raport będzie dużo lepiej 

przygotowany- czytelny i bardziej atrakcyjny dla mieszkańców. Nie tyle jego objętość, co sposób 

przekazania będzie bardziej przystępny.  

Zgodził się z Hubertem Rólkiewiczem, jeśli chodzi o animacje na inwestycjach miejskich- 

mogłoby być ich więcej. Zaprosił Huberta Rólkiewicza do dyskusji na ten temat. Niedociągnięcia 

inwestycyjne należy sprawdzić. 

Łukaszowi Tulwińskiemu odpowiedział, że będzie nadal jeden żłobek. Z ulicy Kasprowicza 

będzie przeniesiony na ul. Westerplatte. Będą 4 oddziały. Na dzisiejszej sesji podjęta będzie uchwała 

ze statutem żłobka- jest tam zapis odnośnie warunków przyjmowania dzieci, również 

niepełnosprawnych. Na Kasprowicza również takie były. Nikt o tych dzieciach nie zapomniał.  

Transport publiczny- zarzut dotyczy drogich przejazdów i braku biletu przesiadkowego, braku 

połączenia między Lipowym a Ostródzką. Nadal tych rzeczy nie ma, ale początek kadencji to nie jest 

dobry czas, aby ruszać z takimi rzeczami. Trwa nabór na nowego prezesa spółki, po wyborze którego, 

w II połowie deklaruje, że zajmie się tymi tematami. Nie jest to temat łatwy ani tani, należy go dobrze 

przeanalizować i przemyśleć, zrobić badania czy konsultacje społeczne. Mimo młodego wieku i  braku 
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doświadczenie samorządowego uważa, że czas jest dobrze dobrany do inwestycji, aby zająć się tym w 

II półroczu.  

Połączenia do wsi okalających Iławę – ten postulat należy kierować do wójta. Współpraca z 

wójtem opiera się na jego dotacji- w tym roku wynosi 120 tys. złotych i od wielu lat nie była podnoszona 

i jest dużo niższa niż ZKM wykazuje zapotrzebowanie. Mimo, że tych połączeń nie ma za dużo to 

miasto nie zaniedbuje tego tematu. Dotacja jest za niska i ZKM dokłada wszelkich starań, aby ją 

maksymalnie wykorzystać. Jest za większą ilością połączeń i myśli, że nowy prezes też będzie. 

Zaproponował, aby udać się z petycją do wójta, aby zwiększył dofinansowanie, wówczas można 

kontynuować rozmowy.   

Inwestycje miejskie- stadion. Zgodził się z Burmistrzem Żylińskim, nic nie zostało zaniedbane, 

stadion się odradza od kilku lat. Sam stadion wymaga modernizacji, plany w ratuszu pokazują, że była 

myśl na ten temat. Być może zbrakło w tej kwestii finansowania. W środę  o 18.00 w ICK jest w tym 

temacie spotkanie, na które zaprosił Łukasza Tulwińskiego. Ma nadzieję, że pan Tulwiński ma gotowe 

rozwiązania i źródła finansowania i chętnie skorzysta z tych podpowiedzi.  

Uważa, że sport nie został zaniedbany o czym świadczą dane. Może potwierdzić dyrektor 

ICSTiR, że trzeba odmawiać niektórym grupom chcącym trenować, ponieważ jest tak duże obłożenie 

obiektów. Niedawno odbył się kolejny turniej Tymbarka. Są zachwyceni infrastrukturą. Był zlot 

maszynistów 200-300 osób- też bardzo chwalili infrastrukturę. W przyszłym roku będziemy gościli na 

naszych obiektach trenerów Brussii Dortmundt. Przy pomocy fundacji Łukasza Piszczka będziemy 

odbędzie się 5-dniowy kurs dla naszych dzieci i z całego regionu. Fundacja postanowiła zrobić to w 

Iławie. Informacja jest potwierdzona i wyznaczony termin. To w skali promocyjnej dla Iławy duża gratka. 

Na stronach fundacji będzie informacja, że będą gościć w Iławie w czerwcu 2020 roku.  

Sport nie został zaniedbany, można sobie życzyć modernizacji tych obiektów i ma nadzieję, że 

to się zadzieje w ciągu kolejnych lat, ale nie zgadza się z zarzutem dotyczącym zaniedbania.  

Padł zarzut, że powołano Radę Kobiet a nie utworzono podobnej konserwatywnej organizacji- 

nie przypomina sobie, aby jakakolwiek organizacja lub grupa złożyła pismo nawołujące, aby taka rada 

powstała. Pomysłodawczyni zainicjowała spotkanie, zaprosiła środowiska kobiece. Na prośbę 

burmistrza ponowiono nabór. Wspólnie poinformowano o naborze w iławskich mediach tak, aby 

zainteresowane mogły się zgłosić. Wysłano zaproszenie do organizacji pozarządowych. Zgłosiło się 16 

kobiet-dwie spoza Iławy. Nie badał światopoglądu tych kobiet i każda kobieta- niezależnie od myśli 

politycznej mogła się zgłosić. Nie zna rozkładu politycznego w radzie kobiet, część zna, część nie. 

Wydaje mu się’ że jeśli jakakolwiek pani z myślą konserwatywną chciałby przystąpić, na pewno 

zostałaby przyjęta. Nie było takich sygnałów. Miejsc było 13, zarządzeniem rozszerzono do 14. Zarzut 

dotyczący lekceważenia głosów konserwatywnych jest absurdalny. Żadne pismo w tej sprawie nie 

wpłynęło- jeśli jakieś środowiska chcą się zrzeszać nikt tego nie zabrania., jeśli będzie mógł to pomoże.  
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Kongres Ruchów Miejskich już się odbył wczoraj i przedwczoraj. Były to środowiska z którymi 

większość z nas może się identyfikować, ponieważ poruszają sprawy, o których się mówi- betonowanie, 

kwestia zieleni czy sadzenia drzew. Środowiska te, kładą nacisk na rozwój transportu publicznego i 

odkorkowywanie miast. Na stronie kongresu jest 15 tez miejskich– większość z nas mogłaby się pod 

nimi podpisać. Nie ma tam żadnej polityki.  

Nowy festiwal jest współtworzony przy pomocy mieszkańców. Żadna impreza nie ucierpiała z 

tego powodu. Odejście pani Wiśniewskiej ze stanowiska nie ma z tym nic wspólnego. Jeśli pan 

Tulwiński ma na to dowód, to prosi o jego upublicznienie, jeśli nie, będzie to potraktowane jako 

pomówienie. Pani Wiśniewska złożyła  sama wypowiedzenie i umowa była taka, że każdy pytający o jej 

odejście będzie odsyłany do niej.  

Konkurs na dyrektora ICK trwa do dziś. Wpłynęła jedna propozycja spoza Iławy. Nie jest pani o 

której była mowa. Jest to kolejne pomówienie. Nie powinno to  być komentowane, ale skoro padło na 

sesji, to się do tego odnosi. Uważa to, za duże nieporozumienie, że poruszana jest ta kwestia i 

insynuowane jest, że ktokolwiek na to stanowisko został wybrany. Po raz pierwszy od wielu lat jest 

zorganizowany konkurs na to stanowisko. Prawo pozwala na to, aby burmistrz zasięgnął opinii 

środowisk twórczych i związków zawodowych i nawet jeśli są on negatywne, powołać takiego dyrektora.  

Zgodnie z deklaracją wyborczą, konkursy na prezesów i dyrektorów będą transparentne z udziałem 

radnych- to się w tej chwili dzieje. Rozmowy odbędą się w czwartek, w komisji będą przedstawiciele 

ratusza, rady, środowisk twórczych i przedstawiciel ICK. Zarzut, że ktokolwiek został wybrany na to 

stanowisko jest nieporozumieniem i wolałby, aby pan Tulwiński wycofał się z tego.  

Karty LGBT RTV AGD- nie ma nikt zamiaru takich kart wprowadzać.  

W sprawie ulicy Szeptyckiego wystosowano pismo do IPN z prośbą o ustosunkowanie się do 

tego, czy działał na niekorzyść Polaków. Odpowiedzi nie ma jeszcze. Jest możliwość złożenia petycji, 

wniosku, propozycji uchwały. Zapytał, czy pan Tulwiński zebrał już podpisy ws. zmiany nazwy ulicy, bo 

z tego co wie, to tego nie uczynił. 

Wiceprzewodniczący Rady  Wojciech Szymański zapytał o Kongres Ruchów Miejskich – kto 

organizował i dlaczego radni nie wiedzieli o tym. 

Mówiąc, że żadna z imprez nie ucierpi burmistrz mija się z prawdą- widać to już w tej chwili, patrząc 

jaka jest promocja festiwalu bardzo agresywna, a pozostałych imprez nie widać w ogóle. Gdyby Złota 

Tarka miała odbyć się później, to logiczne jest, że najpierw promujemy tę imprezę, ale tego nie 

zauważa.  

Burmistrz Miasta Dawid Kopaczewski powiedział, że Kongres Ruchów Miejskich odbywa się 

od kilku lat. Jest to grupa skupiająca zazwyczaj środowiska działaczy miejskich. Za sprawą 

stowarzyszenia działającego na terenie Ostródy, zwrócili się z propozycją współorganizacji kongresu. 

Jest więcej partnerów m.in. Fundacja Batorego. Na kongresie odbywają się prelekcje i prezentacje na 
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temat tego, co w mieście można zmienić. Ze strony ratusza nie ma rytuału, aby na każdą imprezę 

zapraszać osoby z rady miejskiej. Były rozwieszone plakaty i informacja  w mediach. Każda osoba 

mogła się zgłosić i brać udział. 

Promocja festiwalu- nie zgadza się, że logicznym byłoby najpierw promowanie Złotej Tarki. Jest 

impreza nowa i trzeba zapewnić promocje dużo wcześniej, wzorem promocji innych festiwali, które 

odbywają się dużo wcześniej. Aby marka przebiła się do świadomości, ta promocja musi się odbyć dużo 

wcześniej. Promocja jest zasługą mieszkańców pracujących przy tym. Pytanie, dlaczego nie są 

promowane inne imprezy, należy zadać pani dyrektor, odpowiedzialnej za całość instytucji. Efekt 

promocji festiwalu, który będzie się poszerzał, to praca pracownika ICK oraz mieszkańców w to 

zaangażowanych.  

Radny Tomasz Sławiński zapytał, czy miasto współfinansowało kongres. 

Przewodniczący Rady Michał Młotek poprosił, aby koncentrować się na raporcie. 

Burmistrz Miasta Dawid Kopaczewski powiedział, że miasto zapewniało catering: obiad, 

kawa i herbata. Czekamy na rozliczenie, radny otrzyma taką informację.  

Radny Tomasz Sławiński powiedział, że jeśli jest impreza w mieście, gdzie omawia się 

sprawy ważne, uważa ze radni powinni wziąć w tym udział. Nie chodzi o kupno biletu, który każdy może 

sobie sam kupić, ale kulturę sprawowania władzy.   

Burmistrz Miasta Dawid Kopaczewski powiedział, że to nie była dyskusja o Iławie tylko o 

trendach., jakie się dzieją w miastach. Przyjął uwagę, ale nie sposób o wszystkim informować, każdy 

jest mieszkańcem a informacja jest upubliczniona również na FB. 

Radny Tomasz Sławiński powiedział, że nie każdy korzysta z FB. 

Radny Tomasz Woźniak zapytał. czy to byłby problem gdyby Biuro Rady wysyłało takie 

informacje mailem. 

Burmistrz Miasta Dawid Kopaczewski powiedział, że nie jest problemem. Wszystkie 

informacje są publiczne. Pojawiają się w mediach. Zapisał uwagi i przedyskutuje to z Biurem Rady i 

Wydziałem Komunikacji Społecznej.  

Zmiana quorum- obecnych 20 radnych- dołączył Edward Bojko 

Przewodniczący Rady Michał Młotek „Jeśli tegoroczny raport miał być pewnym punktem 

wyjścia do dyskusji nad tym, jak powinien wyglądać tego typu dokument, to ja po lekturze, po analizie, 

jestem pewny jednego: na pewno nie powinien wyglądać tak. 

Co prawda, wypełnia on wszelkie założenia zapisów ustawy, teoretycznie jest w nim wszystko, co 

powinno się w nim znaleźć, ale czy forma przedstawienia tych informacji jest satysfakcjonująca? 

Uważam, że nie. To nie jest forma mogąca mieć znamiona dyskusji z mieszkańcami Iławy, nie 

jest to forma przystająca do współczesnych realiów prezentacji treści. Powinniśmy stworzyć dokument, 

materiał, po który chcieliby sięgnąć mieszkańcy. I o którym chcieliby dyskutować. 
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Wierzę, że przy kolejnym raporcie to się zmieni. Dlatego dziś stoję na stanowisku, że powinniśmy 

jako rada opracować szczegółowe wymagania dotyczące raportu. Ustawa daje nam taką możliwość. 

To tylko uwaga techniczna. Teraz kilka uwag o zagadnieniu, które mnie interesuje najbardziej - o 

gospodarce i inwestycjach: 

Trudno nie rozumieć motywacji rządzących miastem, którzy sięgnęli po środki europejskie - 

łącznie, taka kwota jest wskazana w raporcie, prawie 13,5 mln zł. Nieskorzystanie z tej szansy byłoby 

po prostu niemądre. 

Moje wątpliwości budzi tu fakt, że nie we wszystkich przypadkach jestem w stanie wskazać na 

wpływ tej czy innej inwestycji na przyszły rozwój Iławy. Część to w istocie działania, które mogą mieć 

wpływ na przyrost gospodarczy, tworzenie nowych miejsc pracy czy przyciąganie do miasta inwestorów, 

część nazwałbym po prostu niebezpieczną rozrzutnością. Z tych inwestycji można było zrezygnować, 

nie realizując ich za wszelką cenę. 

Wysoko oceniam inwestycję realizowaną przy dworcu. Ona ma uzasadnienie ekonomiczne, 

rozwiązuje problem, jest krokiem w kierunku otwarcia miasta na kolej - dużo nasza grupa mówiła o tym 

w kampanii wyborczej. Pojawiają się autobusy hybrydowe. Jednocześnie nie potrafię zrozumieć 

celowości rewitalizacji lasu komunalnego przy ulicy Sienkiewicza kosztem prawie 4 milionów złotych. 

Uważam, że można było bardziej przeanalizować celowość realizacji tej inwestycji, biorąc pod 

uwagę wszystkie koszty, które ta inwestycja będzie generować w przyszłości. 

Oczywiście, można by powiedzieć: był zaniedbany lasek, trzeba było uporządkować ten teren, 

dziś jest to popularne miejsce wśród iławian. Oczywiście, ale czy Iława byłaby innym miastem, gdyby 

póki co lasek nie został zrewitalizowany? Na terenie miasta nie brakuje przecież przestrzeni 

rekreacyjnych - są ścieżki, które budują w mojej ocenie wystarczającą przewagę konkurencyjną. Poza 

tym uważam, że rewitalizacja lasku powinna być ostatnim etapem kompleksowej modernizacji stadionu. 

Ostatnim, a nie pierwszym. 

A czego w Iławie brakuje? Nie trzeba było szukać zaniedbanych przestrzeni na obrzeżach miasta. 

Są w centrum: fosa, park "Ślimak". Miasta powinny budować swój wizerunek w pierwszej kolejności na 

atrakcyjnych lokalizacjach w centrum, nie na obrzeżach. 

Warto przyjrzeć się dziś w tym kontekście planom inwestycyjnym miasta. Realizować te zadania, 

które mają możliwość generowania przyrostu gospodarczego, nowych miejsc pracy, przyciągania do 

miasta inwestorów. Takie, które mogłyby być kołem zamachowym rozwoju miasta, a jednocześnie 

ułatwiłyby życie mieszkańcom. Każda złotówka pochodząca z miejskiego budżetu, pochodząca z 

podatków mieszkańców, musi być wydawana szczególnie mądrze” 

Burmistrz Miasta Dawid Kopaczewski powiedział, że fosa i park „Ślimak” zgłoszono do 

programu kanałowego – może uda się pozyskać pieniądze.  Przyjmuje uwagi odnośnie raportu, sam nie 
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jest z niego zadowolony, powstał późno. Zwrócił uwagę, że przewodniczący był w kontakcie z Panią 

Mariolą Zdrojewską, która odpowiadała za przygotowanie raportu, ustalono wspólnie, że jest to robione 

bez uchwały z wytycznymi z ustawy. Podpowiedzi czy sugestie mogły paść wcześniej. Dodał, że ponosi 

pełną odpowiedzialność za to, jak raport wygląda i  dołoży wszelkich starań, aby uwagi dotyczące 

przejrzystości, grafik, infografik i w przyszłym roku zostaną uregulowane.  

Edyta Kocyła-Pawłowska powiedziała, że ma nadzieję, że ten raport będzie wyglądał lepiej. 

Zwracając się do radnego Sławińskiego powiedziała, że wiedziała wcześniej, kto raport przygotował, 

umie zajrzeć do BIP. Nie znaczy, że każdy mieszkaniec potrafi. Są tam dodatkowe informacje, raporty. 

Chodziło o to, aby nie szukać, tylko mieć esencję wiedzy o mieście. Raport jest mało konkretny.  

Zwróciła się do radnego Szymańskiego, że nie wiedział o kongresie bo nie ma FB, ale były 

plakaty. Nie było żadnego radnego. Brała udział w kongresie jako mieszkaniec, więc można było się o 

tym dowiedzieć. Przykro jej, że niektórzy radni są oderwani od rzeczywistości. Z rozmów z 

mieszkańcami wynika, że nie znają radnych, nie ma radnych na imprezach miejskich a warto być. 

Burmistrz powiedział o Radzie Kobiet i nie będzie już się do tematu odnosić. Zwróciła się do 

Łukasza Tulwińskiego- że jeśli w miejscu publicznym mówi o LGBT AGD RTV tak lekceważąco, to są to 

znamiona języka nienawiści i nie życzy sobie, aby tak to brzmiało na sesji rady miasta. 

Wiceprzewodniczący Rady  Wojciech Szymański powiedział, że o imprezach mniejszej rangi 

radni byli powiadamiani i jest to bardzo proste, aby radnych powiadomić.  

Hubert Rólkiewicz powiedział, że w misji beton o której mówił, chodziło mu o galerię jazzową, 

fontannę przy galerii czy koloseum przy młynie. Lotnisko dla helikopterów- ludzie nie wiedzą jak 

wykorzystać, tak jak skatepark. Są ludzie, którzy wiedzą i chętnie by to pokazali. 

Łukasz Tulwiński powiedział, że działacz ruchu ma dziecko niepełnosprawne które chciał oddać 

do żłobka, i uzyskał odpowiedź, że takich dzieci nie przyjmują.  

Radna Ewa Jackowska powiedziała, że się z tym nie zgadza, ponieważ jest mamą dziecka 

niepełnosprawnego, był przyjęty do żłobka jako dziecko niepełnosprawne.   

Łukasz Tulwiński powiedział, że nie stwierdza  faktu tylko zadał pytanie. Odpowiedź brzmiała, 

że nie ma do tego warunków ani personelu. Przekaże mu informacje, być może coś się zmieniło. 

Odniósł się do słowo burmistrza, że sport nie został zaniedbały a jednocześnie się odradza. 

Zapytał, z czego w takim razie  się odradza. 

Powiedział, że były dwa wnioski odnośnie ul. Szeptyckiego – jeden jego  a drugi mieszkańca. 

11 lipca na rocznicę Rzezi Wołyńskiej ponowiony będzie taki wniosek.  

Wie jakie są dane na temat bezrobocia, tylko jest coś takiego jak bezrobocie nieuwzględnione. 

Osoby wyjechały   z miasta nie wymeldowując się. Uciekają do większych miast, bo w Iławie są zarobki 

na niskim poziomie. Nie jest to wina rady miasta, bo ma na to niski wpływ. Niskie bezrobocie wskazuje 

na to, jak dużo osób stąd uciekło. Opieramy się na turystyce, Iława jest pięknym miastem, ale 
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mieszkańców nie cieszy ta turystyka. Iława jest piękna, zadbana, ma naturalne miejsca. Mieszkańcy 

potrzebują większej płacy. Za podobną prace w sąsiednich miastach jest płacone więcej.  

Jeśli LGBT RTV AGD jest mową nienawiści, to czym jest nazywanie pochodu „Marszu dla życia 

i rodziny” ciemnogrodem, pedofilami i zacofańcami, które komentarze pani Kocyła na portalach 

społecznościowych polubia.  

Przewodniczący Rady Michał Młotek powiedział, że debata jest nowym, ciekawym 

doświadczeniem. Szkoda, że mimo próśb debata posunęła się odrobinę za daleko.  

Burmistrz Dawid Kopaczewski powiedział, że  obawiał się jeszcze wyższej atmosfery. Mimo 

to ubolewa nad słowami pana Tulwińskiego. Poprosił, aby zwracał uwagę jakimi słowami operuje i 

zachować stosowny język.  

Zwracając się do radnego Szymańskiego powiedział, że w tym roku wystosowano dwa 

zaproszenia- ze ZLOT-em – na spotkanie przyszło dwóch. Na rocznice podpisani porozumienia z 

Tholen była połowa. Czy jest wysyłane zaproszenie czy nie, od radnych zależy czy radni będą. Jeśli to 

pomoże to dołoży starań, aby radni otrzymywali maila z zaproszeniem. 

Radny Tomasz Sławiński powiedział, że cieszy go, że pani Kocyła wie, kto przygotowywał 

raport. Zapytał, czy burmistrz w ostatnim czasie jechał koło stadionu w kierunku szatni- droga jest w 

złym stanie.  

Burmistrz Dawid Kopaczewski powiedział, że  jechał i w ostatnim czasie wyrównano ją. Wie, 

że nie spełnia standardów. Ma nadzieję, że po spotkaniu w tej sprawie, droga będzie wyglądała, jak 

sobie życzymy.  

Zmiana quorum – 21 radnych – dołączył Dariusz Paczkowski  

Ad.5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Miasta Iławy 

Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Młotek poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Miasta Iławy  

Rada Miejska w obecności 21 radnych -  przy 8 głosach za i 13 wstrzymujących  na podstawie 

art.28aa ust 9 ustawy z dnia 8 marca o samorządzie gminnym podjęła uchwałę w sprawie 

nieudzielania wotum zaufania Burmistrzowi Miasta Iławy -stan Rady Miejskiej 21 radnych, obecnych 

na Sesji 21 radnych, głosowało 21 radnych. 

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 3  do protokołu 

Uchwała Nr X/96/19 w sprawie nieudzielania wotum zaufania Burmistrzowi Miasta Iławy 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu 

Przerwa 15 minut 

Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Młotek po przerwie wznowił obrady. 
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Ad. 6. Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2018 rok oraz sprawozdania finansowego za 

2018 rok 

a) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii  o sprawozdaniu              

z wykonania budżetu za 2018 rok 

Opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu miasta 

Iławy za 2018 rok przedstawiła Skarbnik Miasta Ewa Moszczyńska. 

Uchwała  Nr RIO.VIII-0120-202/19 Składu Orzekającego RIO z dnia  11 kwietnia 2019 roku 

w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Iławy sprawozdaniu               

z wykonania budżetu za 2018 rok stanowi załącznik nr 6  do protokołu 

 

b) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu za 2018 rok wraz z 

wnioskiem o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Iławy  

Opinię Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu za 2018 rok wraz z wnioskiem o udzielenie 

absolutorium Burmistrzowi Miasta Iławy przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

Zbigniew Miecznikowski 

Opinia Komisji Rewizyjnej z dnia 3 czerwca 2019 roku w sprawie wykonania budżetu za 2018 rok  

stanowi załącznik nr 7 do protokołu 

Wniosek Komisji Rewizyjnej z dnia 3 czerwca 2019 roku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta 

Iławy stanowi załącznik nr 8  do protokołu  

 

c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym wniosku Komisji 

Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta Iławy 

Opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie 

absolutorium dla Burmistrza Miasta Iławy  odczytał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Zbigniew 

Miecznikowski  

Uchwała Nr RIO.VIII-0120-352/19  Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Olsztynie z dnia 18 czerwca 2019 roku w sprawie  zaopiniowania wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Iławie  w sprawie udzielenia absolutorium  Burmistrzowi 

Miasta Iławy z tytułu wykonania budżetu w 2018  roku stanowi załącznik nr 9  do protokołu 

 

d) dyskusja  

Dyskusji nad powyższymi zagadnieniami nie było 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2018 rok 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Młotek zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos                       

w powyższej sprawie. 

W dyskusji nad powyższym głos zabrali: 

Radna Ewa Jackowska- Wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej  powiedziała, że szeroka 

dyskusja odbyła się na komisji, również  na rewizyjnej. Chciała zaznaczyć i dać oddźwięk w przestrzeń 

publiczną, że dawane jest absolutorium  i wotum i rozliczany 2018 rok i pokłosiem jest, że dostaje to 

pan Kopaczewski. Chciałaby, żeby to wybrzmiało w przestrzeni publicznej, że tak naprawdę rozliczane 

są rządy pana Żylińskiego. Wotum zaufania i inne pochodne w tej materii są wyrazem pracy pana 

Żylińskiego. Pan Kopaczewski dostanie rykoszetem, ale tak naprawdę każdy radny wie i każdy 

przeciętny mieszkaniec Iławy powinien też wiedzieć, że rozliczamy pana Żylińskiego, nie 

Kopaczewskiego, który sprawował funkcję 1,5 miesiąca.   

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Szymański zabrał głos ad vocem wypowiedzi radnej 

Jackowskiej i powiedział, że absolutorium udzielamy Burmistrzowi Kopaczewskiemu, nie Żylińskiemu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Młotek poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2018 rok 

Rada Miejska w obecności 21 radnych -  przy 7 głosach za i 14 wstrzymujących  podjęła uchwałę                 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2018 rok - stan Rady Miejskiej 21 radnych, 

obecnych na Sesji 21 radnych, głosowało 21 radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Młotek dodał, że w tym przypadku rada głosowała zwykłą 

większością. 

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 3    do protokołu 

Uchwała Nr X/97/19 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2018 rok 

stanowi załącznik nr 10  do protokołu 

 

Ad.8. Podjęcie uchwały  w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy  absolutorium                  

za 2018 rok 

Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Młotek zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos               

w powyższej sprawie. 

W dyskusji nad powyższym głos zabrali: 

Burmistrz Miasta Dawid Kopaczewski  odniósł się do wypowiedzi radnej Jackowskiej. Powiedział, 

że radna się myli i że absolutorium dawane jest konkretnemu, urzędującemu burmistrzowi a nie temu, 

który był wcześniej. Dodał, że wypowiedź radnej była niespójna, bo wotum czy absolutorium w tym 

momencie udzielane jest jego osobie. Widać to również w opinii RIO, która wydała  miażdżącą opinię 

dla pracy Komisji. Rozumie przewodniczącego Komisji, że jest w niekomfortowej sytuacji, bo cała opinia 
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jest pozytywna a na końcu, gdzie prosi się o udzielenie, w głosowaniu się tego absolutorium nie daje. 

Chciałby, aby to wybrzmiało, że RIO stwierdza w swym składzie brak logicznego związku między 

dokonaną przez Komisję Rewizyjną  Rady Miejskiej w Iławie pozytywną oceną wykonania budżetu            

a wnioskiem o nieudzielanie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2018 rok. 

Radny Adam Żyliński powiedział, że miał nie zabierać dziś głosu, ale musi powiedzieć kilka zdań. 

To bardzo smutny dzień, jeśli chodzi o iławską demokrację. Absolutorium nie jest narzędziem walki 

politycznej, tylko potwierdzeniem tego, co lepsi od nas rozstrzygają, czyli orzeczenie RIO. Każde inne 

głosowanie w tej sprawie, jest aktem czysto politycznym. W grudniu 2014 roku, bronił burmistrza 

Ptasznika uważając, że w naturalny sposób przejmuje cesję  i trzeba bronić tego, co jest kształtem 

budżetu, obojętnie czy się to komuś podoba czy nie.   

Radna Ewa Jackowska- Wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej  ad vocem do wypowiedzi 

burmistrza Kopaczewskiego powiedziała, że pod względem prawnym ma burmistrz rację, że faktycznie 

wotum i absolutorium dawane jest obecnemu burmistrzowi. Radna powiedziała, że mówi o kwestii 

potocznej, wśród mieszkańców. Rozliczane są rządy pana Żylińskiego, otrzymał już czerwoną kartkę od 

mieszkańców podczas wyborów. Ze strony radnej to jest druga czerwona kartka, ponieważ chce 

wyrazić sprzeciw projektowaniu takiego budżetu i wykonaniu. Skarbnik Miasta Ewa Moszczyńska 

została odwołana z konkretnych przyczyn- utraty płynności finansowej w grudniu. Budżet jest ruchomy 

przez co rozumie, że redukujemy go po stronie przychodów i wydatków. Jeśli nie są spodziewane 

przychody to nie wydatkujemy środków. Wstrzymujemy wydatki te, które można i nie doprowadzamy 

deficytu miasta do 9 mln. Wyraziła sprzeciw, że jest niewykonanie  podatku od nieruchomości prawie na 

1,3 mln w tym umorzenia podatkowe. Uzasadnieniem jest ważny interes podatnika. Zapytała, czy 

skazywanie miasta na 9 mln deficytu i branie kredytów i obciążanie budżetu miasta, nie jest ważnym 

interesem podatnika. W ocenie radnej jest,  należy tak rządzić, aby być w wydatkach racjonalnym i aby 

były zasadne. Poprosiła, aby media sugerowały, że tak naprawdę radna rozlicza czasy rządów 

burmistrza Żylińskiego, gdzie przez kilka lat rządów pytała, dlaczego zapisywana jest sprzedaż mienia 

na pułapie 13 mln, a wykonanie w 2018 roku jest na 6 mln. Mówiła, że jest to nierealne, planowane są 

nierealne przychody a realne wydatki i na to się nigdy nie zgadzała. Woli mniej zaplanować i być 

pozytywnie zaskoczona przychodami, których się nie spodziewa, niż zaplanować nierealne kwoty po 

stronie przychodów, a wydać realnie po stronie wydatków i skazywać budżet miasta na stagnację. 

Powiedziała, że pyta i będzie pytała, co się stanie, kiedy się wyprzedamy, skąd będą brane przychody. 

Powiedziała, że nie zgodziła się z tym „protokołem” i myśli, że koledzy też i wybrzmiało to  w protokole. 

Niedopuszczalne jest to, że protokół z komisji rewizyjnej pisze skarbnik- to jak sąd we własnej sprawie. 

Nie zgadza się na to i mówiła o tym. W protokole powinno być wyłuszczone wszystko: deficyt, kredyty, 

niewykonanie planu przychodach. Jeśli pani skarbnik pisze opinię komisji rewizyjnej, to jest sędzią we 

własnej sprawie.  Tak było do tej pory, są na to protokoły, była komisja i członkowie to potwierdzą. Dalej 
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będzie się upierać, pomimo tego, że prawnie jest tak jak burmistrz mówi, jest to wotum i absolutorium  

dla obecnie urzędującego burmistrza, ale tak naprawdę rozliczamy  2018 rok, gdzie przez 11 miesięcy 

rządził pan Żyliński. 

Burmistrz Miasta Dawid Kopaczewski   powiedział, że jest zmuszony zaprotestować. Nie wnika 

kto pisał opinię komisji rewizyjnej, ale jest 5 podpisów. Rozumie, że nikt nie stał przy radnej i nie kazał 

podpisać i był czas na zmianę tej opinii. Komisja jest niespójna logicznie i w dokumencie RIO to 

wybrzmiało.  

Radna Ewa Jackowska- Wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej  powiedziała, że dlatego był 

jej sprzeciw. 

Burmistrz Miasta Dawid Kopaczewski   powiedział, że rozumie że pani skarbnik nie zmuszała do 

podpisania tego dokumentu, był czas na poprawkę. Jeśli było tak źle, można było to zawrzeć w opinii, 

ale niestety tak nie jest. Dodał, że nie jest to tylko jego subiektywna opinia, ale też RIO do tego się 

odniosło, potwierdzając to. Uważa, że nie stało nic na przeszkodzie, aby podczas obrad zmienić opinię.  

Radny Piotr Rykaczewski- członek Komisji Rewizyjnej  powiedział, że potwierdza to, co 

powiedziała radna Jackowska.  

Radna Elżbieta Prasek zapytała,  czy ktoś zmuszał członków komisji do popisu. 

Radny Adam Żyliński powiedział, że przed radą jest 4,5 roku działalności samorządu i będzie 

patrzył z podziwem, jak będzie budowany budżet, bez cienia ryzyka w oparciu od nigdy do końca nie 

wiadome środki. Spływające w różnych czasach i terminach, wszelkiego rodzaju możliwości                             

i wyczekiwanie. Można być w tym wszystkim bardzo asekuracyjnym i praworządnym. Ale można też 

działać na krawędzi, z pożytkiem dla mieszkańców. Jest ciekaw, jak to się ułoży przez najbliższe 4,5 

roku. 

Radny Piotr Rykaczewski- członek Komisji Rewizyjnej  powiedział, że potwierdza kto pisał, tak 

jak powiedziała radna Jackowska. 

Burmistrz Miasta Dawid Kopaczewski   powiedział, że nie jest negowane kto pisał, edycja pliku 

jest dziecinnie prosta. Jeśli jest zdanie w opinii, że „zostało ono przygotowane w sposób rzeczowy, 

przejrzysty, ze szczególnym uwypukleniem wszystkich składowych elementów budżetu miasta za 2018 

rok”. Trzy sekundy zajęłoby dostawienie tu „nie zostało ono przygotowane w sposób rzeczowy”. Kolejne 

zdanie „Komisja analizując wykonanie budżetu kierowała się, przede wszystkim kryteriami 

gospodarności, celowości oraz rzetelności jak i legalności”- trzy sekundy zająłby edycja i zapisanie 

„Komisja analizując wykonanie budżetu nie kierowała się, przede wszystkim kryteriami gospodarności, 

celowości oraz rzetelności jak i legalności”. Zrzucono tą opinię na karb braku czasu, gdzie edycja tego 

2,5 stronnicowego dokumentu zajęłaby pół godziny.  Opinia RIO byłaby wówczas inna i w ogóle nie 

byłoby dyskusji o tym temacie. Zwrócił się do rady z prośbą o udzielenie absolutorium za 2018 rok.  
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Radna Elżbieta Prasek zapytał radną Jackowską, jak w poprzednich latach byłą pisana opinia, jeśli 

tak samo, to pyta dlaczego robione jest teraz larum, bo radna również była w komisji i dziwi ją, to co się 

dziś dzieje, to jest typowa rozgrywka polityczna.  

Radny Ryszard Foryś- członek Komisji Rewizyjnej powiedział, że to co powiedział pan Żyliński, 

że jest to rozgrywka polityczna- absolutnie nie ma racji. Nie ma takiej wiedzy jak RIO, ale posłuży się 

danymi ze sprawozdania: stan zadłużenia miasta na koniec 2017 roku – ponad 27 mln a na koniec 2018 

roku ponad 36 mln- różnica 7,5 mln. Istotne było prolongowanie terminu płatności rat kredytowych na 

rok 2019, to znaczy, że zabrakło pieniędzy w 2018 i aportem z 2019 zostały spłacone te kredyty. Podał 

jako przykład panią Jakubowską i ustawę o mediach gdzie wyraz „nie” bardzo dużo zmienia. Radna 

Jackowska bardzo szczerze powiedziała, że protokół był pisany przez pracownika urzędu i nigdy nie 

podpisywała go i teraz też nie chciała.  Powiedział, że nie wyobraża sobie że biorąc udział w komisji, 

aby się nie podpisać pod protokołem. Trzeba to jakoś uzasadnić. Jako ławnik, kiedy miał inne zdanie to 

musiał napisać zdanie odrębne i uzasadnić, co jest niezgodne. Radna Jackowska powiedziała, że jeśli 

ktoś tak pisze, to ona pod tym się nie podpisze. Radny powiedział, że przewodniczący zrealizował jego 

wniosek i dokonano zapisu, że komisja biorąc pod uwagę „to i to i tak dalej, komisja głosuje i na 

zasadzie głosowania, udzielając absolutorium lub nie. W głosowaniu stało się jak się stało. Komisja 

skupiła się tylko nad tym głosowaniem i dlatego pani Ewa podpisała”. 

Zastępca Burmistrza Dorota Kamińska powiedziała, że była obecna na posiedzeniach komisji               

i przewodniczący zaproponował, że jeśli członkom komisji projekt się nie podoba, to każdy na kolejne 

spotkanie przychodzi z własnym projektem i pomysłem. Drugie spotkanie skończyło się na tym, że nikt           

z własnym projektem nie przyszedł. Taka była pointa drugiego spotkania.  

Radna Ewa Jackowska - Wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej  powiedziała, że neguje 

wypowiedź  i potwierdzą to członkowie komisji rewizyjnej, że przewodniczący prosił o notatki a nie 

gotowe projekty opinii. Było to robione w ogromnym pośpiechu. Dodała, że niech konkluzją będzie to, że 

co nagle, to po diable. Komisja powinna mieć czas. Do tej pory było tak, że wszystko było przyjmowane 

bezwzględną większością, że jest ok. Po raz pierwszy pojawiły się głosy sprzeciwu. Radna do tej pory 

nigdy nie podpisywała głosu na tak i w tym roku ponownie chciała tak zrobić. Zrobiła wyjątek, ale uważa 

że powinna być konserwatywna i nie podpisywać tego protokołu, ponieważ się z nim nie zgadza. 

Zabrakło kolejnego spotkania, gdzie po głosowaniu wstępnym widać było, że trzech radnych nie zgadza 

się z tym projektem i napisać projekt właściwy. Powinno być powiedziane, że „ja się nie zgadzam                   

z takim budżetem, gdzie jest prolongowany kredyt w wysokości 3 mln” na 2019 rok. Radna nie zgadza 

się, aby zobowiązania były prolongowane na następny rok w wysokości 4 mln. Zakończono kredytem 

prolongowanym na 3 mln, nieopłaconymi fakturami na 4 mln, deficytem na 9 mln. „Jak mogłam wyrazić 

się za absolutorium. Tak się nie rządzi panie Adamie. Ryzyko należy podejmować, ale z głową. 

Zabrakło racjonalnego toku myślenia ”. Nie wyrażała nigdy zgody na projekt budżetu, bo zawsze 
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uważała, że przychody są wydumane z kosmosu. Ma nadzieję i wie, że burmistrz Kopaszewski, jest 

bliższy jej idei, że jeśli brany jest kredyt, to na konkretny cel i że kolejny budżet na 2020 rok nie będzie 

zawierał liczb z chmur.   

Radna Elżbieta Prasek zapytała byłego burmistrza Włodzimierza Ptasznika, z jakimi długami                 

w okresie środków unijnych, przechodzili z budżetem. 

Radny Włodzimierz Ptasznik  powiedział, że obejmując rządy w 2006 roku miał pozostawiony dług 

w wysokości 32,5 mln złotych. Potem przychodziły środki unijne, które należało wykorzystać i dlatego 

brane były kredyty. W pewnym momencie zadłużenie było wysokie, ale nigdy nie przekroczyło 60%.                   

W tym przypadku tak się to układało, że środki unijne w wysokości ponad 70 mln. zostały wykorzystane. 

Była dobra współpraca ze starostwem i łożono wspólne pieniądze na projekty. Było to około 100 mln              

z Unii Europejskiej i dodatkowe środki z budżetu miasta – w sumie była to kwota około 150 mln. 

Pozwalało się to zadłużyć, bo potem przez dwa lata była nadwyżka finansowa w wysokości około 6 mln. 

Był okres trudny, ale potem nadszedł lepszy, żeby można spłacić dług i zejść do poziomu takiego, jaki 

zastał w 2006 roku ,czyli 32-33 mln złotych. 

Radny Dariusz Rozborski zapytał radnego Żylińskiego, jaki pan Ptasznik zostawił dług                              

w momencie przejmowania burmistrzowania.  

Radny Adam Żyliński powiedział, że jest to sytuacja prowadząca do nikąd. Nie chce przerzucać 

się piłeczką. Każda kadencja to inna specyfika, inny rytm, inne czasy prognozowania i szukania 

środków na zewnątrz. Tego się nie da porównać. Zaproponował zamknięcie dyskusji. 

Radny Dariusz Rozborski powiedział, że z tego wynika obaj zadłużyli miasto i szastali pieniędzmi, 

zaprzestali strategicznych rzeczy jak wiadukty i pobudowali bzdury na Iławie. Nie ma wiaduktów                      

i porządnych dróg. Dwa wiadukty zostały przespane.  

Radny Edward Bojko nawiązał do opinii komisji rewizyjnej. Powiedział, że wyobraża sobie miny 

członków RIO, kiedy przeczytali tak niekonsekwentną opinię. Wykonanie budżetu zostało pochwalone a 

absolutorium nie dano. Tak  to wynika z opinii RIO. Jest od 1998 roku radnym i to jest ewenement o 

jakim nie słyszał. 

Radna Ewa Jackowska powiedziała, że faktycznie to ewenement, bo do tej pory nie było sytuacji, 

że radni wnioskowali o nieudzielanie absolutorium. „Rządzić należy tak, żeby nie przychodziły kudłate 

myśli typu: choćby po mnie potop. Tak nie wolno rządzić. Panie Burmistrzu Kopaczewski, mam nadzieję 

że tak Pan rządzić nie będzie. Bo w 2017 roku, nie wiem czy opinia publiczna o tym wie, gmina miejska 

Iława brała kredyt na spłacenie kredytu. Dla mnie, jak mnie uczono jeśli ktoś bierze kredyt, żeby spłacić 

kredyt to jest prosta droga do pętli na szyi. To można bardzo łatwo sprawdzić, mówię prawdę, pani 

skarbnik doskonale o tym wie”. Dodała, że nie wolno brać kredytu na spłacenie kredytu. I tak nie wolno 

rządzić, że choćby po mnie potop, trzeba przewidywać, że może być przegrana walka  w wyborach. 
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Radny Adam Żyliński porosił, aby ktoś pracowitszy i temperamentny pokusił się o analizę, jeśli 

chodzi o inne samorządy w promieniu kilkuset kilometrów wokół Iławy, jak te samorządy funkcjonują i 

jak chcąc się rozwijać sięgają również po kredyty. Jest to rzecz oczywista. Budżet państwa na dzień 

dzisiejszy zadłużony jest na bilion złotych, to jest kwota niewyobrażalna. Samorządy w naturalny 

sposób korzystają z kredytów. Jak przestaną korzystać, to zacznie się prawdziwa katastrofa.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Młotek poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy  absolutorium  za 2018  rok 

Rada Miejska w obecności 21 radnych -  przy 8 głosach za i 6 głosach przeciwnych i 7 

wstrzymujących  nie podjęła uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy  

absolutorium  za 2018 rok - stan Rady Miejskiej 21 radnych, obecnych na Sesji 21 radnych, 

głosowało 21 radnych. 

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 3    do protokołu 

 

Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie: 

1) zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Iławy na lata 2019-2029 

      Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Młotek przekazał informację, że temat był omawiany 

szczegółowo na komisji 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, Kultury, 

Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

zmiany  Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Iławy na lata 

2019-2029, 

pozytywnie 

jednomyślnie 

pozytywnie 

jednomyślnie 

pozytywnie 

jednomyślnie 

 

Skarbnik Miasta Ewa Moszczyńska powiedziała, że w objaśnieniach dokonano zmiany w 

przedsięwzięciu „Zagospodarowanie terenów wokół rzeki Iławki- III etap”. W związku z podpisaniem 

umowy na dofinansowanie inwestycja musi nazywać się „Ochrona i efektywne wykorzystanie potencjału 

rzeki Iławki- zagospodarowanie terenów wokół rzeki Iławki- III etap”. 

Przewodniczącego Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Iławy na lata 2019-2029. 
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Rada Miejska w obecności 20 radnych – przy 20 głosach ,,za”  (1 osoba nie brała udziału w 

głosowaniu) podjęła uchwałę w sprawie zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Iławy na lata 

2019-2029. Stan rady 21 radnych, obecnych na sesji 21 radnych, głosowało 20. 

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 3  do protokołu. 

Uchwała X/98/19w sprawie zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Iławy na lata               

2019-2029 stanowi załącznik nr  11 do protokołu 

 

2) zmian w budżecie Miasta Iławy na 2019 rok 

      Przewodniczący Rady Michał Młotek przekazał informację, że temat był omawiany 

szczegółowo na posiedzeniach komisji 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, Kultury, 

Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

zmian w budżecie Miasta Iławy na 2019 

rok, 

 

pozytywnie 

jednomyślnie 

pozytywnie 

jednomyślnie 

pozytywnie 

jednomyślnie 

 

Skarbnik Miasta Ewa Moszczyńska powiedziała, że radni otrzymali dziś nowe uzasadnienie. 

Wartościowo żaden zapis nie ulega zmianie. Chciała dokonać zmian pomiędzy parafami, w dochodach 

majątkowych. Zmieniał się forma inwestowania żłobka na środki z funduszu pracy. Podobnie jest z 

wydatkami- dokonuje się przeniesienia przy budowie budynku przy Westerplatte 5, w obrębie tych 

samych środków finansowych pomiędzy paragrafami. Po otwarciu ofert na budowę siłowni 

zewnętrznych zabrakło 28 tys. i aby można było rozstrzygnąć przetarg, należy zabezpieczyć te środki- 

zmniejszane są środki na modernizację boiska przy Chełmińskiej.  

Przewodniczącego Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały zmiany  w sprawie 

zmian w budżecie Miasta Iławy na 2019 rok. 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 21 głosach ,,za” podjęła uchwałę w sprawie zmian w 

budżecie Miasta Iławy na 2019 rok . Stan rady 21 radnych, obecnych na sesji 21 radnych, głosowało 21. 

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 3  do protokołu 
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Uchwała X/99/19 w sprawie zmian w budżecie Miasta Iławy na 2019 rok  

stanowi załącznik nr 12 do protokołu 

 

3)  udzielenia pomocy finansowej Związkowi Gmin Jeziorak 

Przewodniczący Rady Michał Młotek przekazał informację, że temat został przygotowany 

pisemnie i przekazany członkom komisji przed posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, Kultury, 

Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

udzielenia pomocy finansowej Związkowi 

Gmin Jeziorak 

 

pozytywnie 

jednomyślnie 

pozytywnie 

jednomyślnie 

pozytywnie 

jednomyślnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Rada Miejska w obecności 21 radnych przy 21 głosach ,,za” podjęła uchwałę w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Związkowi Gmin Jeziorak. Stan rady 21 radnych, obecnych na sesji 21 radnych, 

głosowało 21. 

 

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Uchwała Nr X/100/19 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Związkowi Gmin Jeziorak 

 stanowi załącznik nr 13  do protokołu. 

 

4)           dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej Iława, 

Przewodniczący Rady Michał Młotek przekazał informację że temat został przygotowany 

pisemnie i przekazany członkom komisji przed posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, Kultury, 

Sportu  

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 



 26 

i Turystyki  

 

 Budżetu i 

Finansów 

dzierżawy nieruchomości stanowiących 

własność5)  Gminy Miejskiej 

Iława, 

pozytywnie 

jednomyślnie 

pozytywnie 

jednomyślnie 

pozytywnie 

jednomyślnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały 

 Rada Miejska w obecności 21 radnych przy 21 głosach za podjęła uchwałę w sprawie 

dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej Iława,. Skład rady 21, obecnych 

21, głosowało 21 radnych.  

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Uchwała Nr X/101/19 w sprawie dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej 

Iława, stanowi załącznik nr 14  do protokołu 

 

5)  obciążenia nieruchomości położonej w Iławie przy ul. Kościuszki 

Przewodniczący Rady Michał Młotek przekazał informację że temat został przygotowany 

pisemnie i przekazany członkom komisji przed posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, Kultury, 

Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

obciążenia nieruchomości położonej w 

Iławie przy ul. Kościuszki 

 

pozytywnie 

przy 1 

wstrzymującym 

pozytywnie 

jednomyślnie 

pozytywnie 

jednomyślnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Rada Miejska w obecności 21 radnych przy 21 głosach ,,za”  podjęła uchwałę w sprawie. obciążenia 

nieruchomości położonej w Iławie przy ul. Kościuszki. Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21 

radnych.  
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Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Uchwała Nr X/102/19 w sprawie obciążenia nieruchomości położonej w Iławie przy ul. 

Kościuszki stanowi załącznik nr 15  do protokołu 

 

6) utworzenia żłobka miejskiego w Iławie, 

Przewodniczący Rady Michał Młotek przekazał informację że temat został przygotowany 

pisemnie i przekazany członkom komisji przed posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, Kultury, 

Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

utworzenia żłobka miejskiego w Iławie 

 

pozytywnie 

jednomyślnie 

 

pozytywnie 

jednomyślnie 

 

pozytywnie 

jednomyślnie 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Rada Miejska w obecności 21 radnych przy 21 głosach ,,za” podjęła uchwałę w sprawie utworzenia 

żłobka miejskiego w Iławie. Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21 radnych.  

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 3  do protokołu. 

Uchwała Nr X/103/19 w sprawie utworzenia żłobka miejskiego w Iławie, 

stanowi załącznik  nr 16  do protokołu 

 

7) ustalenia czasu przeznaczonego na realizację bezpłatnego nauczania, wychowania i 

opieki w przedszkolach oraz określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego uczniów objętym wychowaniem przedszkolnym do końca roku 

szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, w przedszkolach 

prowadzonych przez Gminę Miejską Iława,  

 

Przewodniczący Rady Michał Młotek przekazał informację że temat został przygotowany 

pisemnie i przekazany członkom komisji przed posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  



 28 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, Kultury, 

Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

8)ustalenia czasu przeznaczonego na 

realizację bezpłatnego nauczania, 

wychowania i opieki w przedszkolach 

oraz określenia wysokości opłat za 

korzystanie z wychowania 

przedszkolnego uczniów objętym 

wychowaniem przedszkolnym do 

końca roku szkolnego w roku 

kalendarzowym, w którym kończą 6 

lat, w przedszkolach prowadzonych 

przez Gminę Miejską Iława 

pozytywnie 

jednomyślnie 

 

pozytywnie 

jednomyślnie 

 

pozytywnie 

jednomyślnie 

 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Rada Miejska w obecności 21 radnych przy 21 głosach ,,za”   podjęła uchwałę w sprawie ustalenia 

czasu przeznaczonego na realizację bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki w przedszkolach oraz 

określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętym 

wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, 

w przedszkolach prowadzonych przez Gminę Miejską Iława.   Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 

21 radnych.  

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 3  do protokołu. 

Uchwała Nr X/104/19 w sprawie ustalenia czasu przeznaczonego na realizację bezpłatnego 

nauczania, wychowania i opieki w przedszkolach oraz określenia wysokości opłat za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętym wychowaniem przedszkolnym 

do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, w przedszkolach 

prowadzonych przez Gminę Miejską Iława,  

stanowi załącznik nr 17 do protokołu 
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8) określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego, 

Przewodniczący Rady Michał Młotek przekazał informację, że temat został przygotowany 

pisemnie i przekazany członkom komisji przed posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, Kultury, 

Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

określenia wzoru wniosku o wypłatę 

dodatku energetycznego,  

pozytywnie 

jednomyślnie 

 

pozytywnie 

jednomyślnie 

 

pozytywnie 

jednomyślnie 

 

 

W dyskusji nad powyższym zagadnieniem głos zabrali: 

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Rada Miejska w obecności 21 radnych przy 21 głosach ,,za”, podjęła uchwałę zmieniająca uchwałę w 

sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego. Skład rady 21, obecnych 21, 

głosowało 21 radnych.  

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 3  do protokołu. 

Uchwała Nr X/105/19 w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku 

energetycznego, stanowi załącznik nr 18 do protokołu 

Przewodniczący Rady Michał Młotek ogłosił przerwę 5 minut  

Przerwa 5 minut 

Przewodniczący Rady Michał Młotek  po przerwie wznowił obrady  

 

 

9) nadania nazwy placowi na terenie miasta Iława  

Przewodniczący Rady Michał Młotek przekazał informację, że temat został przygotowany 

pisemnie i przekazany członkom komisji przed posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 
Komisja 

Oświaty, Kultury, 

Komisja 

Problematyki 

Komisja 

Rozwoju 
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Sportu  

i Turystyki  

 

Społecznej  

 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

nadania nazwy placowi na terenie miasta 

Iława  

pozytywnie 

jednomyślnie 

 

pozytywnie 

przy 1 

wstrzymującym 

 

pozytywnie 

jednomyślnie 

 

 

Radny Edward Bojko powiedział, że niepotrzebnie się spieszymy  z tą nazwą, za chwilę upomną 

się inne środowiska zawodowe, że chcą swój plac. Gdyby ludzie popracowali nad tym, nazwa byłaby 

konkretna. Wstrzyma się w głosowaniu. Przyznał, że ten plac kojarzy z tym środowiskiem.  

Przewodniczący Rady Michał Młotek przypomniał, że to radny jako pierwszy wystąpił                           

z projektem uchwały jakiś czas temu, co wywołało odpowiedź.  

Radny Edward Bojko powiedział, że się zgodził zamienić i tamten plac niech będzie dla kolejarzy. 

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Rada Miejska w obecności 21 radnych przy 20 głosach ,,za” i 1 wstrzymującym podjęła uchwałę w 

sprawie nadania nazwy placowi na terenie miasta Iława. Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21 

radnych.  

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 3  do protokołu. 

Uchwała Nr X/106/19 w sprawie nadania nazwy placowi na terenie miasta Iława  

stanowi załącznik nr 19  do protokołu 

10) przyjęcia Samorządowej Karty Praw Rodzin  

Przewodniczący Rady Michał Młotek przekazał informację, że temat został przygotowany 

pisemnie i przekazany członkom komisji przed posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, Kultury, 

Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

 przyjęcia Samorządowej Karty Praw 

Rodzin, 

pozytywnie 

Za -4 

Przeciw - 1 

pozytywnie 

Za- 3 

Przeciw -2 

negatywnie 

Za - 1 

Przeciw - 3 
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Nie głosowało - 1 Wstrz -2 Wstrz - 1  

 

W dyskusji nad powyższym zagadnieniem głos zabrali: 

Burmistrz Miasta Dawid Kopaczewski zaapelował, aby podczas głosowania opowiedzieć się 

przeciw tej karcie, również przez osoby które będą się wstrzymywały. Jest mu bliska idea, aby do 

samorządu nie wprowadzać kwestii światopoglądowych, które mogłyby poróżnić, a poróżnią na pewno. 

Ta karta jak i żadna inna, nie powinna być wprowadzana do Iławskiego samorządu, prosi o wyciszanie 

emocji i nie dawanie społeczeństwu powodów, aby spierać się na tego typu tematy. Status polskiej 

rodziny nie jest zagrożony, gwarantuje to  obowiązująca konstytucja, gwarantuje status quo polskiej 

rodziny w kontekście mężczyzny i kobiety i żaden inny dokument niższego rzędu, tego nie zmieni ani 

nie wzmocni. Prosi o głosowanie przeciw.  Deklaruje, że żadna inna karta nie powinna być 

procedowana na sesji.  

Wiceprzewodniczący Andrzej Rykaczewski podkreślił, że ta karta nie wprowadza nakazów czy 

treści światopoglądowych . Mówi o tym, że rodzice powinni wychowywać swoje dzieci zgodnie ze swoim 

światopoglądem. Nie określa w jaki sposób wychowywać. Podpowiada samorządowi w jaki sposób 

można by rozszerzyć pomoc dla rodziny. Wzmacnia tożsamość małżeństwa kobiety i mężczyzny. 

Chroni rodziny i rodzicielstwo.  

Radny Tomasz Woźniak  poprosił o rozwinięcie pojęcia „tożsamość małżeństwa”. 

Wiceprzewodniczący Andrzej Rykaczewski powiedział, że jako mężczyzny i kobiety. 

 Radny Tomasz Woźniak   zapytał , co karta mówi na temat rodzin patchworkowych. 

 Wiceprzewodniczący Andrzej Rykaczewski powiedział, że nic nie mówi.  

Wiceburmistrz Dorota Kamińska zapytała wnioskodawcę, o zapisy o wykluczaniu prawnej 

dyskryminacji małżeństw i wychowanych przez nie dzieci w polityce społecznej samorządu, sugerujące 

że osoby o statusie samotnego rodzica, nie powinny być beneficjentami tego rozstrzygnięcia. Odczytała 

zapisy z projektu. Sugeruje to obawę, że samotni rodzice niekoniecznie są samotni, składają 

oświadczenie i z tego tytułu otrzymują lepsze warunki. Są rozstrzygnięcia ustawowe, że samorząd nie 

ma wpływu na to, jak będzie potraktowany samotny rodzic. Jedyne świadczenie, na który samorząd ma 

wpływ jest zasiłek po urodzeniu. W pozostałych przypadkach samorząd nie ma narzędzi, aby 

oświadczenie weryfikować.  

Wiceprzewodniczący Andrzej Rykaczewski powiedział, że karta nie ma za zadanie zmieniać 

ustaw czy prawa. Chodzi o to, by pomóc rodzinom- również niepełnym, małżeństwom w wychowywaniu 

dzieci.  

Wiceburmistrz Dorota Kamińska powiedziała, że nie została przekonana. Zastanawia się, czy nie 
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wkraczamy w rolę ustawodawcy i obawia się, że karta będzie obligowała do pewnych rzeczy. Zapytała o 

zapis dotyczący różnych form opieki nad dziećmi. Poprosiła o rozwinięcie zapisu.  

Radny Michał Kamiński powiedział, że czytał kartę i jego zdaniem karta ma na celu zwiększenie 

świadomości rodziców ws. zajęć odbywających się w szkole. Nie każdy rodzić śledzi to, a różne treści 

mogą być przemycane.  Karta podnosi świadomość, że warto się nad tym problemem pochylić. Rodziny 

niepełne- w argumentacji ustawodawcy – przy rekrutacji  do przedszkola mają pierwszeństwo samotni 

rodzice- niektóre osoby wyłudzają te przywileje. To w tej karcie jest uregulowane, aby był równy start.  

Radny Edward Bojko zwrócił się o wycofanie i dopracowanie projektu, zawiera za dużo zapisów 

ustawowych, przez co jest nieczytelny, zbyt ogólny. Dodał, że nie neguje celowości przyjęcia takiej 

uchwały.  

Radna Ewa Jackowska powiedziała, że burmistrz stwierdził na komisji, że jest to „bubel prawny”. 

Byłaby ostrożna w wydawaniu takich słów, bo jak życie pokazało, to za rządów burmistrza wojewoda 

uchylił więcej uchwał niż przez 4 lata poprzedniej kadencji. Nie do przyjęcia są naciski kto, jak ma 

głosować, uważa że każdy głosuje wg własnego zdania. Uważa, że sprawy ideologiczne mają miejsce 

w samorządzie, bo nadanie nazwy placowi, też jest sprawą ideologiczną- należy tylko wyważyć. Jeśli 

chodzi o sprawy ideologiczne, każdy głosuje wg własnego uznania.  

Radna Elżbieta Prasek zapytała, kto jest autorem karty. 

Wiceprzewodniczący Andrzej Rykaczewski powiedział, że nie jest autorem. Autorzy są podani w 

uzasadnieniu- grupa prawników i stowarzyszeń zajmujących się tematyką rodzin.  

Radna Elżbieta Prasek powiedziała, że obywatele mają przestrzegać Konstytucji, Konwencji Praw 

Dziecka, która jest omawiana z dziećmi na lekcjach, są rodziny które mają chrześcijańskie zasady i 

wychowanie. Czy nie za dużo jest tych wszystkich narzutów rodzinom. Wychowanie dziecka zaczyna 

się od rodzica. Ile by się kart nie narzuciło, a oni nie będą zaznajomieni co im wolno a co nie, to nic nie 

zrobimy. Jeśli rodzic nie będzie się czuł rodzicem, to po co kolejna karta. Wystarczy otworzyć media i 

zobaczyć, co się dzieje w ostatnich dniach- co z tego, że są karty i konstytucje. Wszędzie w 

wydawnictwach socjologicznych jest napisane, że podstawowa komórką społeczną jest rodzina. Czy jak 

zostanie wprowadzona kolejna karta samorządową to coś się zmieni.  

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że ta karta ma wzmocnić prawa 

rodziców, aby mieli świadomość jakie są ich prawa. Nic nie jest narzucane. Wiele organizacji zadało 

sobie trud, aby stworzyć kartę. 

Burmistrz Miasta Dawid Kopaczewski odniósł się do słów radnego Kamińskiego – w 

obowiązującym prawie jest tak, że dziecko nie pójdzie na żadne zajęcia pozalekcyjne, jeśli rodzic nie 

wyrazi zgody. Powielanie takich zapisów jest bezzasadne.  

Odpowiadając radnej Jackowskiej powiedział, że nie naciskał nikogo tylko zaapelował, poprosił, 

zwrócił uwagę  że wywoła to kolejny szum w społeczeństwie. Nie jest to potrzebne. Nastąpi szum i 
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przerzucanie w mediach komentarzami. Sprawa nic nie wniesie, bo uchwała nie daje realnych narzędzi 

do tego, aby cokolwiek zmienić. To regulują ustawy, jest MOPS i to nie odciąży tych instytucji w tym 

zakresie. 

Jeśli chodzi o postępowanie wojewody, to przypomina, że akty które wychodzą z urzędu  są 

opracowywane w ten sam sposób, jak były wcześniej i radna też za nimi głosuje. Więc 

odpowiedzialność jest wspólna. Są sytuacje jak pozyskanie pieniędzy z NFOŚ, gdzie proszą o uchwałę, 

na która wszyscy głosowali. W Olsztynie stwierdzono, że uchwała nie powinna być głosowana. 

Wyjaśniono to i NFOŚ bezzasadnie żądał tego. Podobnie było w postępowaniu odnośnie galerii 

jazzowej.  Sąd chciał uchwały a później okazało się, że uchwała nie powinna być podejmowana. Prawo 

jest nieostre i niedoskonałe czego konsekwencją jest taka praktyka wojewody czy sądów.  

Radna Ewa Jackowska powiedziała, że jest dziwny zbieg okoliczności, że akurat teraz to się 

zaczęło. Uchwał było więcej niż dwie. Dodała, że burmistrz prosząc, sugeruje jak radni mają głosować, i 

to wzbudza jej sprzeciw, głosuje jak uważa i jakakolwiek forma nacisku lub prośby odczytuje jako 

przekonanie do swoich racji. Uważa, że w tej sprawie każdy będzie głosował wg własnego sumienia. 

Chciałby decydować o własnym dziecku jako rodzic, o edukacji seksualnej na jego poziomie, bo każde 

dziecko jest inne.   

Przewodniczący Rady Michał Młotek powiedział, że apeluje i ma zamiar przekonać, aby radna 

zagłosowała przeciwko. Uważa, że samorząd powinien być wolny od ideologii i będzie przeciwny., tak 

jakby był przeciwny przyjęciu karty LGBT plus, gdyby taka inicjatywa się pojawiła. Są obszary którymi 

samorząd nie powinien  się zajmować, tworzyć podziałów, wykluczać, ma jednoczyć a nie dzielić. W 

Iławie było miejsce dla wszystkich, dlaczego mamy to zmieniać. Nie uszczęśliwiajmy mieszkańców na 

siłę. Samorząd powinien zajmować się sprawami ważnymi i strategicznymi i nie potrafi zmieścić tu 

Samorządowej Karty Praw Rodzin. Zwrócił się do radnych aby nie dzielić iławian, nie tworzyć 

podziałów. Zaproponował, aby nie przyjmować tej karty nie z powodu jej zapisów, ale z powodów 

pragmatycznych. Karta wywołuje emocje na tej sali i takie same emocje wywoła wśród mieszkańców.  

Wiceburmistrz Dorota Kamińska podziała, że oczekuje odpowiedzi dotyczącej zapisów ws. 

mechanizmów kolektywnej opieki domową i innych form opieki nad dziećmi. Jak zapis ma być 

realizowany. Mowa jest o tym, że uchwała nie nakłada obowiązków, a tu może on się pojawić.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Rykaczewski powiedział, że obowiązek może być a nie 

musi. Nie ma obowiązku realizacji tej karty.  

Wiceburmistrz Dorota Kamińska powiedziała, że oczekiwanie po wprowadzeniu czegoś takiego 

będzie.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Rykaczewski powiedział, że jeśli będą rozwiązania, które 

spowodują wdrożenie kwestii zawartych w tej karcie, to należy je wprowadzić, aby pomóc ludziom.  

Wiceburmistrz Dorota Kamińska powiedziała, że nie rozumie zapisu „instytucjonalna opieka 



 34 

kolektywna” 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Rykaczewski powiedział, że myśli, że są to żłobki 

przedszkola itp. 

Wiceburmistrz Dorota Kamińska powiedziała, że jeśli tak to się zgodzi bo myślała, że chodzi o 

inny twór. Zapytał jeszcze o konieczność powołania Rzecznika Praw Rodziny, czy to ma być płatna 

funkcja. Zapytał o ochronę danych osobowych w rozpatrywaniu spraw dotyczących praw rodziny, kto 

miałby taką bazę. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Rykaczewski powiedział, że przed chwilą burmistrz mówił, 

że ma narzędzi aby kartę realizować. Rzecznik mógłby  być tym narzędziem. Szczegóły można 

wypracować. Jest zapis, że mieszkańcy sami zgłaszają swoje problemy, wiec wyrażaliby zgodę na 

reprezentację.  

Wiceburmistrz Dorota Kamińska powiedziała, że nie do końca tak to wygląda, bo dane pozyskuje 

się w konkretnym celu. Obawia się, że tworzenie takiego sytemu mogłoby mocna nadużyć ustawę o 

ochronie danych. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Rykaczewski powiedział, że taka osoba może działać na 

takich samych warunkach jak wiceburmistarz, nie przekraczając przepisów RODO.  

Wiceburmistrz Dorota Kamińska powiedziała, że ona nie może zbierać takich danych. 

Radna Ewa Jackowska zgłosiła wniosek formalny o zamkniecie dyskusji. 

Przewodniczący Rady Michał Młotek powiedział, że jest to dobry wniosek, ale od początku 

dyskusji zgłasza się radny Sławiński i radna Pogodowska. Następnie poddał pod głosowanie wniosek 

formalny radnej Ewy Jackowskiej o zamkniecie dyskusji. 

Rada Miejska w obecności 21 radnych przy 10 głosach ,,za” i 8 przeciwnych i 3 wstrzymujących przyjęła 

wniosek o zamknięcie dyskusji. Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21 radnych.  

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 3  do protokołu 

Przewodniczący Rady Michał Młotek powiedział, że nie jest dobrą praktyką zamykanie tak 

dyskusji, ale wniosek przegłosowano, poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Radny Tomasz Sławiński powiedział, że powie to dziennikarzom. 

Rada Miejska w obecności 21 radnych przy 10 głosach ,,za” i 10 przeciwnych (1 osoba nie brała udziału 

w głosowaniu) nie podjęła uchwały w sprawie przyjęcia Samorządowej Karty Praw Rodzin. Skład rady 

21, obecnych 21, głosowało 21 radnych.  

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 3  do protokołu. 
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Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Szymański poprosił przewodniczącego aby zwrócił uwagę 

publiczności na galerii, że zachowują się niestosownie do miejsca w którym się znaleźli. 

Przewodniczący Rady Michał Młotek powiedział, że czasem emocje biorą górę, nawet w sytuacji 

kiedy nie powinny.  

 

11)   powołania Miejskiej Rady Seniorów, 

Przewodniczący Rady Michał Młotek przekazał informację że temat został przygotowany 

pisemnie i przekazany członkom komisji przed posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, Kultury, 

Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

 powołania Miejskiej Rady Seniorów, pozytywnie 

Za - 3 

Przeciw - 0 

Wstrz.- 2 

pozytywnie 

Za- 5 

Przeciw - 1 

Wstrz - 1 

pozytywnie 

Za - 4 

Przeciw - 0 

Wstrz - 1 

 

W dyskusji nad powyższym głos zabrali: 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Szymański zapytał o różnice między Radą Kobiet a Radą 

Seniorów- dlaczego jedna powołana jest uchwałą a druga zarządzeniem. Jakie jest umocowanie 

prawne tej rady, czy ma zastąpić radnych, czy jej postanowienia będą wiążące i głosowania będą tak 

jak sobie ta rada zażyczy. Czy w związku z powołaniem Rady Kobiet planowane jest powołanie Rady 

Mężczyzn, bo jest to ewidentna dyskryminacja.  

Burmistrz Miasta Dawid Kopaczewski powiedział, że wiele razy  było to poruszane. Rada Kobiet 

w umocowaniu ustawowym nie istnieje- w ustawie o samorządzie gminnym jest młodzieżowa rada i 

rada seniorów. Na tej mocy powołujemy je przez uchwałę. Wzorem innych samorządów radę kobiet 

można powołać zarządzeniem i tak się stało. Jeśli radny przyjdzie z wnioskiem, że ma ochotę w Radzie 

Mężczyzn działać społecznie, na pewno znajdzie się miejsce i pomoc wśród pracowników ratusza. Do 

tej pory wniosku takiego nie było. Uważa, że należy się cieszyć, że społeczeństwo chce się odnajdywać 

w różnych ciałach społecznych, nikt za to nie pobiera pieniędzy, poświęca czas i tylko przyklasnąć takim 

pomysłom. Trzeba pamiętać, że jest to tylko organ doradczy i opiniujący rzeczy pozostające w gestii 

rady lub burmistrza.  



 36 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że myślał, że burmistrz wychwycił 

sarkazm, nie ma zamiaru stworzyć takiej grupy mniej lub bardziej sformalizowanej, ponieważ uważa, że 

nie ma żadnych kompetencji i niczemu nie służy  i również przy tej radzie będzie głosował przeciw.  

Burmistrz Miasta Dawid Kopaczewski powiedział, że głosowana będzie rada seniorów, która ma 

umocowanie prawne w ustawie. Działała w ubiegłej kadencji,  która wygasła i trzeba powołać ponownie.  

Radny Ryszard Foryś zapytał, czy w Radzie Kobiet są seniorzy i jaki procent – czy nie jest to 

powielane. W każdej radzie mogą być seniorzy, a będzie powołana specjalnie rada seniorów. 

Burmistrz Miasta Dawid Kopaczewski powiedział, że tłumaczył to przy poprzedniej wypowiedzi. 

Nabór był wolny, było ogłoszenie w mediach, na BIP, była zaproszenie do pracy w grupie do organizacji 

pozarządowych, każdy kto chciał mógł się zgłosić. Są kobiety w różnym wieku. Nie wie czy któraś jest 

seniorem bo nie było to badane, bo nie było to kryterium, ani wiek ani wykształcenie tylko chęć 

wolontarystycznego działania na rzecz Iławy i ewentualnie opiniowania tego, co jest na BIP w zakładce 

„konsultacje społeczne” co i tak się dzieje.  

Radny Tomasz Sławiński zgłosił wniosek formalny o zamknięcie dyskusji. 

Przewodniczący Rady Michał Młotek zaproponował, wycofanie tego wniosku, zakończenia 

dyskusji i przejścia wówczas do głosowania.  

Radny Tomasz Sławiński wycofał wniosek 

Radny Ryszard Foryś powiedział, że chciał, żeby się nie powielało, bo tu i tu są seniorzy. 

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Rada Miejska w obecności 21 radnych przy 14  głosach ,,za”, 1 przeciwnym i 6 wstrzymujących podjęła 

uchwałę w sprawie powołania Miejskiej Rady Seniorów. Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21 

radnych.  

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Uchwała Nr X/107/19 w sprawie powołania Miejskiej Rady Seniorów 

stanowi załącznik nr 20 do protokołu 

 

12) dyżurów radnych w II półroczu 2019 roku, 

Przewodniczący Rady Michał Młotek przekazał informację że temat został przygotowany 

pisemnie i przekazany członkom komisji przed posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, Kultury, 

Sportu  

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 
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i Turystyki  

 

 Budżetu i 

Finansów 

dyżurów radnych w II półroczu 2019 roku, pozytywnie 

jednomyślnie 

 

pozytywnie 

jednomyślnie 

 

pozytywnie 

jednomyślnie 

 

 

W dyskusji nad powyższym głos zabrali: 

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały  

Rada Miejska w obecności 21 radnych przy 21  głosach ,,za” podjęła uchwałę w sprawie dyżurów 

radnych w II półroczu 2019 roku. Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21 radnych.  

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 3 do protokołu 

Uchwała Nr X/108/19 w sprawie dyżurów radnych w II półroczu 2019 roku 

stanowi załącznik nr 21 do protokołu 

 

13) upoważnienia Komisji Rewizyjnej do przeprowadzenia kontroli 

Przewodniczący Rady Michał Młotek przekazał informację że temat został przygotowany pisemnie 

i przekazany członkom komisji przed posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, Kultury, 

Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

 upoważnienia Komisji Rewizyjnej do 

przeprowadzenia kontroli 

pozytywnie 

Za - 2 

Przeciw- 0 

Wstrz.-3 

pozytywnie 

Za - 4 

Przeciw - 2 

Wstrz - 1 

pozytywnie 

Za - 4 

Przeciw- 0 

Wstrz - 1 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Rada Miejska w obecności 21  radnych przy 13 głosach ,,za”  i 7 przeciwnych oraz 1 wstrzymującym 

podjęła uchwałę w sprawie upoważnienia Komisji Rewizyjnej do przeprowadzenia kontroli. Skład rady 

21, obecnych 21, głosowało 21  radnych.  
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Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr  3  do protokołu. 

Uchwała Nr X/109/19 w sprawie upoważnienia Komisji Rewizyjnej do przeprowadzenia 

kontroli stanowi załącznik nr 22  do protokołu 

 

14) uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie ustalenia miejsc przeznaczonych do 

prowadzenia handlu w mieście  

Przewodniczący Rady Michał Młotek przekazał informację, że temat został przygotowany pisemnie 

i przekazany członkom komisji przed posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, Kultury, 

Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia 

miejsc przeznaczonych do 

prowadzenia handlu w mieście 

pozytywnie 

Za - 3 

Przeciw -2 

Wstrz.- 

pozytywnie 

Za - 3 

Przeciw - 1 

Wstrz.-2  

pozytywnie 

Za - 4 

Przeciw - 0 

Wstrz.-1 

 

W dyskusji nad powyższym zagadnieniem głos zabrali: 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Rykaczewski zapytał, czy radni otrzymali nowy projekt 

umowy. Dodał, że otrzymał go w czasie sesji. Nie ma w nich tego, o co cały czas zabiega, że nie ma 

tam handlu poza uprawnionymi czyi rolników czy działkowców.  

Zastępca Burmistrza Dorota Kamińska powiedziała, że te zmiany na połączonych komisjach 

omówiła, czyli wyłączenie tego jednego punktu, dla bezpieczeństwa przed zarzutem nadużywania 

swoich kompetencji. One nadal pozostają w kompetencjach służb jak np. inspektorat weterynaryjny, 

który potwierdza hodowlę- będzie mógł to kontrolować.  Podobnie jeśli chodzi o sanepid, będą to 

uprawy działki- też sanepid będzie mógł to skontrolować. W uchwale nie zawarto tego, ponieważ nie są 

to kompetencje ratusza. Można zawrzeć informacje, że służby te mogą kontrolować. Miasto ma wpływ 

na wzięcie od najemcy oświadczenia o sprzedaży odręcznej- to produkty wyprodukowane przez 

sprzedającego. Jest podana lokalizacja pochodzenia towarów. Odczytała kolejne zapisy umowy. 

Umowa różni się od przekazanej na komisji tylko tym, jednym wykreślonym zapisem.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Rykaczewski powiedział, że nie chodzi o działalność 



 39 

działkowców tylko o zabezpieczenie miejsc na ternie miasta przed nielegalnymi handlarzami, bez 

uprawnień, kas, wag. Nie są to działkowcy. Problemem jest zabezpieczenie proponowanego miejsca 

przed takimi handlarzami.  

Radna Elżbieta Prasek powiedziała, że na targowisku nie ma kas i sprawdzonych wag i tam to nie 

przeszkadza. Zrobił się problem z ulicą Wiejską z osobistego konfliktu. Kolejną sesję ciągnięta jest ta 

awantura. Czy na rynku też ma to być sprawdzane- będzie kolejny problem. Wiejska jest lokalną 

tradycją. Mieszkańcy pytają, dlaczego nie ma handlujących. Na rynku też nie ma wag, kas i handel 

kwitnie.   

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Rykaczewski powiedział, że jeśli tam sprzedają bez kas, jeśli 

muszą takie mieć, to tez robią to nielegalnie. Od kontrolowania rynku są służby, które twierdzą, że nie 

są w stanie kontrolować ludzi handlujących w mieście. Legalni handlowcy napisali list do radnych z 

którego wynika, że są pokrzywdzeni, bo nie są w stanie konkurować, musząc spełniać wszystkie 

warunki. Staje w obronie przedsiębiorców, którzy to zgłosili, było publikowane w mediach i nikt tego nie 

bierze pod uwagę. Oni składają się na podatki w naszym mieście.  

Zastępca Burmistrza Dorota Kamińska powiedziała, że z równą troską trzeba podejść do tych 

drobnych producentów rolnych jak i przedsiębiorców płacących opłaty z tytułu prowadzenia działalności. 

Dodała, że w środę o 10.00 będzie spotkanie ze służbami, odnośnie handlu w mieście na które 

zaprasza zainteresowanych. Odbyła rozmowy z PIP- oni nie będą kontrolować tych stanowisk- 

kontrolują zgłoszone przedsiębiorstwa. Największe kompetencje ma US i będzie mógł kontrolować. Nie 

można zakładać, że wszyscy handlujący są nielegalnymi. Na prywatne grunty też policja nie wejdzie 

bez powodu. Na spotkaniu ustalone będzie, co może policja i inne służby. Handel na terenie miasta nie 

jest prostą sprawą. Jeśli chodzi o umowę to dochowano wszelkich zapisów które powinny być, będzie 

weryfikowane czy ma uprawy czy hodowlę. Urzędnik będzie mógł poprosić policję,  aby skontrolowała, 

czy handlujący będą mieli decyzje burmistrza i umowę najmu. Poprosiła, aby nie uogólniać i nie 

upraszczać nie mając do tego prawa ani dokumentów. Mali handlowcy oberwali za dużych. Ustawa z 18 

listopada o sprzedaży żywności przez rolników jest ukłonem  w stronę małych producentów, wiec 

proponuje im dać ten mały fragment Iławy. Pozwolenia będą czasowe i jeśli nie będą dochowane zapisy 

umowy, wówczas kolejny rok będzie bez handlu.  

Radny Ryszard Foryś powiedział, że wykreślono niezgodny punkt. Pozostałe są do zrealizowania, 

będzie opłata za miejsce. Warunki ustalone ze spółdzielnią będą spełnione. Dodał, że rozdał dziś 

opracowanie ministerstwa dotyczące sprzedaży przez rolników  - są zwolnieni do 40 tys. rocznie. Każdy 

właściciel działki czy ogrodu płaci podatek gruntowy. Prosi, aby nie mylić Wiejskiej z całym miastem i 

rynkiem. 

Radna Ewa Jackowska powiedziała, że usłyszała, że radni są przeciwko handlowi na Wiejskiej . 

Wyjaśniała, że nie zgadza się z cwaniactwem. Ostatnio kiedy była na Wiejskiej handlowali działkowcy, 



 40 

taki handel popiera, bo on handlowcom nie zagrozi. Były głosy, że przedsiębiorcy chętnie kupią 

produkty od działkowców. Na taki handel wyraża zgodę i traktuje jako próbę, jeśli dzierżawca nie 

dotrzyma warunków umowy to nie dostanie kolejnej. Otrzymała zapewnienie od pani wiceburmistrz, że 

będzie to weryfikowane. Dążyła do tego, aby uchwał była dla wszystkich. Gdyby ludzie nie chcieli tam 

kupować to by handlu tam nie było.  

Zmiana quorum 19 radnych 

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Rada Miejska w obecności 19 radnych przy 15 głosach ,,za”  i 4 wstrzymujących podjęła uchwałę w 

sprawie uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie ustalenia miejsc przeznaczonych do prowadzenia 

handlu w mieście. Skład rady 21, obecnych 19, głosowało 19  radnych.  

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Uchwała Nr X/110/19 w sprawie uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie ustalenia miejsc 

przeznaczonych do prowadzenia handlu w mieście stanowi załącznik nr  23 do protokołu 

 

15) powołania Skarbnika Miasta Iławy 

Przewodniczący Rady Michał Młotek przekazał informację. że temat nie był opiniowany na komisji.  

Burmistrz Miasta Dawid Kopaczewski przedstawił sylwetkę Pani Joanny Wiśniewskiej. Poprosił o 

przyjęcie tej kandydatury na skarbnika.   

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Rada Miejska w obecności 19  radnych przy 13 głosach ,,za” i 6 wstrzymujących podjęła uchwałę ws. 

powołania Skarbnika Miasta Iławy. Skład rady 21, obecnych 19, głosowało 19  radnych.  

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 3   do protokołu. 

Uchwała Nr X/111/19 w sprawie powołania Skarbnika Miasta Iławy  

stanowi załącznik nr 24   do protokołu 

 

16) przyjęcia apelu do Prezesa Rady Ministrów w sprawie budowy drogi ekspresowej S5 i 

udziału w konsultacjach publicznych dotyczących oceny rozwoju Transeuropejskiej 

Sieci Transportowej TEN-T 

Przewodniczący Rady Michał Młotek przekazał informację. że temat nie był opiniowany na 

komisji. Odczytał uzasadnienie: „Wszyscy obserwujemy prace na wielu odcinkach drogi ekspresowej S5 

na terenie województwa kujawsko-pomorskiego. Wciąż niewiele wiadomo jednak o planach Generalnej 

Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad dotyczących budowy drogi na odcinkach Nowe Marzy-Iława i Iława-
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Ostróda. Choć w ostatnim czasie udało się rozstrzygnąć przetarg na projekt drogi na odcinku Ornowo-

Wirwajdy, niewiadomą pozostaje sprawa projektowania kolejnych odcinków, a tym bardziej budowy 

wszystkich pozostałych odcinków do Nowych Marzów. 

Wobec wcześniejszych optymistycznych zapowiedzi Ministerstwa Infrastruktury, nie tylko budzi to 

niepokój, ale przede wszystkim ogranicza to szanse rozwojowe wielu miejscowości położonych na 

projektowanej trasie - w tym przede wszystkim Iławy. Budowa drogi ekspresowej S5 na odcinku od 

autostrady A1 do drogi ekspresowej S7, wobec podjętych wielu innych działań inwestycyjnych, które 

podporządkowane zostały planowanej budowie S5, to w tej chwili absolutny priorytet dla samorządów z 

terenu województw warmińsko-mazurskiego, w tym przede wszystkim dla Iławy. Budowa S5 to bowiem 

jedyna szansa na budowę południowej obwodnicy Iławy. 

W związku z tym, że budowa drogi ekspresowej S5 na odcinkach Nowe Marzy-Iława i Iława-

Ostróda budzi ogromne zainteresowanie mieszkańców regionu, budzi ogromne zainteresowanie 

przedsiębiorców, samorządowców, zasięgnąłem informacji bezpośrednio u urzędników Komisji 

Europejskiej. 

Uzyskałem informacje, że do 17 lipca 2019 r. trwają konsultacje publiczne dotyczące oceny rozwoju 

Transeuropejskiej Sieci Transportowej TEN-T, organizowane przez Komisję Europejską. Kluczowym 

głosem w tych konsultacjach jest opinia rządu kraju członkowskiego. 

Według aktualnie obowiązujących zapisów sieci TEN-T, droga krajowa nr 16, która przebiega przez 

Iławę, ma status "sieci kompleksowej". Gdybyśmy sięgnęli do Programu Budowy Dróg Krajowych na 

lata 2014-2023 (z perspektywą do 2025 r.), dowiedzielibyśmy się, że "sieć kompleksowa" to sieć, której 

przebudowa ma zostać zrealizowana do 2050 roku. Chciałbym zadać pytanie wszystkim Państwu, czy 

chcemy czekać na S5 do 2050 roku? 

Ale jest jeszcze sieć bazowa - opinia rządu może wpłynąć na nadanie drodze krajowej nr 16 statusu 

"na sieci bazowej". Ta sieć przewidziana jest do realizacji do 2030 roku. Aby tak się stało, rząd musi 

wziąć udział w konsultacjach. 

Z informacji, które uzyskałem bezpośrednio od jednego z urzędników Komisji Europejskiej, polski 

rząd do tej pory w ogóle nie wziął udziału w konsultacjach. Wobec tego, że Iława będzie jednym z 

głównych beneficjentów budowy drogi S5, jako samorząd nie możemy stać wobec tego obojętnie. Jeśli 

dziś nie zareagujemy, możemy stracić szansę na realizację inwestycji do 2030 roku. Perspektywa 

budowy drogi S5, a tym samym obwodnicy Iławy do 2050 roku jest mało pocieszająca. 

Dlatego proszę Państwa radnych o poparcie apelu. Byłaby to też jednocześnie okazja do złożenia 

oficjalnego zapytania o zamierzenia Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w kontekście 

budowy drogi S5 z Nowych Marzów przez Iławę do Ostródy. W tej sprawie jest wiele niedopowiedzień, 

wiele niewiadomych. 
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Już kilka razy w historii naszego miasta pojawiały się sytuacje, że decydowano w naszym interesie 

ponad naszymi głowami. Nie muszę Państwu przypominać, jakie mamy dziś tego konsekwencje. 

Jeśli mielibyśmy wyciągnąć z tego jakąś mądrość, a dla mnie mądrość samorządu to między innymi 

umiejętność wyciągania wniosków, to powinniśmy zrobić wszystko, by osiągnąć strategiczny cel. 

Budowa S5 - inwestycji epokowej - to dla Iławy cel strategiczny. 

Radna Ewa Jackowska powiedziała, że po słowach burmistrza, że radni są współwinni uchylonych 

uchwał, a nie miała czasu się przygotować, chciała zapytać panią prawnik o podstawę prawną § 3 

uchwały.  

Radca Prawny Jadwiga Drzystek  powiedziała, że projekt uchwały przygotował przewodniczący             

i zasugerował, aby jemu powierzono wykonanie. Niejednokrotnie podejmowano już takie uchwały, więc 

nie jest jedyna, która takie postanowienie zawiera.  

Przewodniczący Rady Michał Młotek dodał, że wykonanie w tym wypadku polega na przesłaniu 

podjętej uchwały Prezesowi RM. 

Radna Ewa Jackowska powiedziała, że jest za uchwałą z racji ostrożności, gdzie każdy miesiąc 

owocuje uchylona uchwałą, prosi o podstawę prawną z uwagi na podział władzy uchwałodawczej                 

i wykonawczej. Prosi o podstawę prawną.  

Radca Prawny Jadwiga Drzystek  powiedziała, że jest to § 44 regulaminu RM mówiący, że                        

z inicjatywą uchwałodawczą mogą występować radni. Tu miał miejsce taki przypadek. Z §45 ust.                     

2 wynika, że projekt zawiera określenie organu odpowiedzialnego za wykonanie uchwały. Jeśli 

projektodawca chce sam wykonać uchwałę, nie stoi nic na przeszkodzie, aby takie postanowienie 

zawierała. Takie uchwały były podejmowane i do tej pory wojewoda nie miał w tym zakresie wątpliwości 

i żadna z uchwał nie była zakwestionowana.  

Radny Michał Kamiński zapytał, dlaczego projekt trafia na sesję i nie był procedowany na 

komisjach. Jest mało czasu na zapoznanie, dokument wydaje się słuszny mimo wszystko dobrze byłoby 

przedyskutować go na komisji.  

Przewodniczący Rady Michał Młotek powiedział, że późno otrzymał odpowiedź, że nie było 

udziału polskiego rządu  w konsultacjach. Taki apel przyjął sejmik województwa i wierzy, że zostanie to 

podjęte przez wszystkie samorządy na trasie S5.  

Burmistrz Miasta Dawid Kopaczewski powiedział, że jest zobligowany do wydania opinii. 

Powiedział, że nie niesie to obciążenia finansowego dla gminy, trudno się nie zgodzić, aby przy takiej 

możliwości wywarcia wpływu na obecnie rządzących, nie podjąć takiej inicjatywy, aby droga była 

wpisana w te plany wcześniejsze . Efekt może być różny, ale powinniśmy jak najbardziej wykorzystać 

instrumenty lobbingu na rządzących.   

Przewodniczący Rady Michał Młotek powiedział, że to jedna z możliwości, bo brał udział z 

burmistrzem w spotkaniu dotyczącym planów tej budowy i podjęto starania, aby w Iławie zorganizowano 
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duże spotkanie związane z budową drogi. Nie ma jeszcze deklaracji, ale będą starania o jej 

wyegzekwowanie.  

Radny Ryszard  Foryś zapytał, do kiedy są konsultacje i czy uchwały nie można podjąć na kolejnej 

sesji. 

Przewodniczący Rady Michał Młotek powiedział, że konsultacje są do 17 lipca i jeśli termin 

zostanie przegapione nie będzie możliwości złożenia  opinii.  

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Rada Miejska w obecności 21  radnych przy 21 głosach ,,za” podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia apelu 

do Prezesa Rady Ministrów w sprawie budowy drogi ekspresowej S5 i udziału w konsultacjach 

publicznych dotyczących oceny rozwoju Transeuropejskiej Sieci Transportowej TEN-T. Skład rady 21, 

obecnych 21, głosowało 21  radnych.  

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Uchwała Nr X/112/19 w sprawie przyjęcia apelu do Prezesa Rady Ministrów w sprawie 

budowy drogi ekspresowej S5 i udziału w konsultacjach publicznych dotyczących oceny 

rozwoju Transeuropejskiej Sieci Transportowej TEN-T stanowi załącznik nr 25  do protokołu 

 

17) skierowania do Komisji Skarg Wniosków i Petycji wniosku mieszkanki 

Przewodniczący Rady Michał Młotek przekazał informację. że temat nie był opiniowany na 

komisji. Przedstawił uzasadnienie.   

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Rada Miejska w obecności 19  radnych przy 18 głosach ,,za”  (1 osoba nie brała udziału  w głosowaniu) 

podjęła uchwałę w sprawie skierowania do Komisji Skarg Wniosków i Petycji wniosku mieszkanki.. 

Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21  radnych.  

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Uchwała Nr X/113/19 w sprawie skierowania do Komisji Skarg Wniosków i Petycji wniosku mieszkanki 

stanowi załącznik nr 26  do protokołu 

 

Ad.10. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta 

W okresie międzysesyjnym Burmistrz Miasta Iławy oraz Zastępcy Burmistrza Miasta Iławy wzięli udział 

między innymi w: 

Burmistrz 

1. Walnym Zebraniu Członków Spółdzielni "Przyszłość" 
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2. wizycie w Iławskich Wodociągach oraz oczyszczalni w Dziarnach 

3. spotkaniu z przedstawicielkami Młodzieżowego Centrum Kariery OHP w Iławie 

4. spotkaniu w sprawie Soundlake Festivalu 

5. spotkaniu z Waldemarem Klukowskim 

6. spotkaniu z osobami,  które na aukcji charytatywnej wylicytowały zaproszenie na zwiedzanie 

ratusza z burmistrzem połączone z kawą w jego gabinecie 

7. wizycie w mieście partnerskim na Litwie w związku z obchodami urodzin miasta 

8. spotkaniu w Ostródzie dot. Ostródzko-Iławskiego Obszaru Funkcjonalnego 

9. wizycie studyjnej na ul. Paderewskiego z pracownikiem Wydziału Utrzymania Mienia 

Komunalnego 

10. spotkaniu z kontrolerem z Państwowej Inspekcji Pracy przeprowadzającej kontrolę w Szkole 

Podstawowej nr 4 

11. spotkaniu z Maciejem Kucharskim i Wojciechem Żmudzińskim, Dyrektorem Iławskiego Centrum 

sportu, Turystyki i Rekreacji w sprawie lodowiska 

12. Walnym Zebraniu Sprawozdawczo-Wyborczym ITS Jeziorak 

13. szkoleniu "Sztuka wystąpień publicznych i prezentacji managera Urzędu Miasta Iława" 

14. Przeglądzie "Przedszkole tańczy i śpiewa" 

15. naradzie z dyrektorami szkół miejskich 

16. spotkaniu z Jerzym Bieregiem, prezesem Iławskich Wodociągów 

17. spotkaniu z przedstawicielem Związku Psów Rasowych 

18. spotkaniu z pracownikami urzędu oraz Dyrektor Miejskiego Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli w 

sprawie żłobka 

19. spotkaniu ze Starostą Powiatu Iławskiego, Bartoszem Bielawskim 

20. spotkaniu z mieszkanką Iławy obchodzącą setne urodziny 

21. spotkaniu z Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej, Kingą Groszkowską 

22. spotkaniu w sprawie OIOF-u z Marszałkiem Województwa Warmińsko-Mazurskiego, Markiem 

Gustawem Brzezinem 

23. Ceremonii otwarcia oraz wręczenia nagród XXI Turnieju Piłki Nożnej o Puchar Prezesa  

S.A. i Prezydenta ZZM  

24. spotkaniu z przedstawicielami organizacji Rzecz Jasna z Ostródy w sprawie Kongresu Ruchów 

Miejskich 

25. spotkaniu z klasą II ze Szkoły Podstawowej nr 4 (zwiedzanie ratusza) 

26. IX Gali Osiągnięć Uczniów połączonej z wręczeniem Statuetek Kopernika w Szkole Podstawowej 

nr 1 im. Mikołaja Kopernika w Iławie 

27. Zarządzie Związku Gmin Jeziorak 
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28. Gali Osiągnięć Uczniów w Kinoteatrze "Pasja" 

29. Walnym Zebraniu w Zakładzie Komunikacji Miejskiej 

30. Uroczystym zakończeniu roku szkolnego 2018/2019 Szkoły Podstawowej nr 2 

31. Obchody 70 lat Zakładu Karnego w Iławie 

32. Pikniku "Sąsiedzkie klimaty" organizowanym przez Ośrodek Psychoedukacji, Profilaktyki, 

Uzależnień i Pomocy Rodzinie 

33. Zakończeniu roku szkolnego w Zespole Szkół Ogólnokształcących im. Stefana Żeromskiego  

oraz licznych spotkaniach z mieszkankami i mieszkańcami miasta 

I Zastępca: 

1. spotkaniu z przedstawicielkami Młodzieżowego Centrum Kultury OHP 

2. spotkaniu z mieszkańcami ul. Łąkowej dot. stanu drogi dojazdowej 

3. spotkaniu z pracownikami administracji i obsługi szkół 

4. Posiedzeniu Rady Nadzorczej Iławskich Wodociągów 

5. Festynie familijnym na os. Piastowskim 

6. Festynie rodzinnym połączonym z obchodami Dnia Dziecka organizowanym przez Samorządową 

Szkołę Podstawową nr 3 

7. Wręczeniu Pucharu Burmistrza Miasta na Turnieju Tanecznym Szkoły Tańca i Akrobatyki 

SPINEL 

8. spotkaniu z gośćmi z Herborn w związku z zagraniczną wymianą młodzieży Liceum 

Ogólnokształcącego im. Stefana Żeromskiego w Iławie 

9. Komisji zdrowotnej w MZOSiP 

10. spotkaniu w sprawie akcji TPD - organizacji półkolonii dla dzieci oraz akcji charytatywnej   

11. szkoleniu "Sztuka wystąpień publicznych i prezentacji managera Urzędu Miasta Iława" 

12. Zakończeniu roku akademickiego Stowarzyszenia Uniwersytetu III Wieku w Iławie 

13. Przeglądzie "Przedszkole tańczy i śpiewa" 

14. spotkaniu z Antonim Kwaśniewskim, przedstawicielem Stowarzyszenia "Dzieci wojny"  

15. naradzie z dyrektorami szkół miejskich 

16. spotkaniu w sprawie Iławskiego Budżetu Obywatelskiego 

17. spotkaniu w sprawie ochrony środowiska (11.06.) 

18. spotkaniu w sprawie żłobka 

19. spotkaniu z Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej, Kingą Groszkowską 

20. Jubileuszu X-lecia Zakładu unieszkodliwiania odpadów komunalnych w Iławie połączonej  

z konferencją RIPOK w systemie gospodarowania odpadami komunalnymi 

21. spotkaniu z przedstawicielami wyścigu SWIMRUN 
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22. Walnym Zgromadzeniu Członków Spółdzielni Mieszkaniowej Lokatorsko-Własnościowej 

"PRACA" 

23. Komisji naboru na stanowisko urzędnicze 

24. spotkaniu z przedstawicielem Instytutu Spraw Publicznych w sprawie ochrony środowiska  

25. aktach notarialnych 

26. wizytacji dot. stanu mieszkania komunalnego 

27. wizytacji kontrolującej postępy związane z dostosowaniem pomieszczeń na potrzeby MOPSIK-a 

28. spotkaniu z dzierżawcą w sprawie dzierżawy ośrodka na Wyspie Wielka Żuława 

29. IX Gali Osiągnięć Uczniów połączonej z wręczeniem Statuetek Kopernika w Szkole Podstawowej 

nr 1 im. Mikołaja Kopernika w Iławie 

30. Gali Osiągnięć Uczniów w Kinoteatrze "Pasja" 

31. Walnym Zebraniu w Zakładzie Komunikacji Miejskiej 

32. Uroczystym zakończeniu roku szkolnego 2018/2019 Szkoły Podstawowej nr 5 

33. Zakończeniu roku szkolnego w Zespole Szkół Ogólnokształcących im. Stefana Żeromskiego  

Wydział Komunikacji Społecznej 

1. Wydział odpowiadał za przygotowanie materiału do plakatu informacyjnego o wydarzeniach  

w Iławie na czerwiec, a także zlecenia produkcji i emisji spotów radiowych promujących 

wydarzenia i imprezy w okresie letnim w Iławie.  

 

2. Wydział odpowiedzialny był za przygotowanie spotkania i opracowanie materiałów  

dot.  Iławskiego Budżetu Obywatelskiego. W spotkaniu brał udział także Kierownik Wydziału.  

3. Wydział odpowiadał za przygotowanie VI Kongresu Ruchów Miejskich odbywającego się  

w Iławie 23 czerwca. Kongres zrzesza ludzi chcących odgrywać istotną rolę w współtworzeniu 

miasta. Inicjatywa oparta jest na współdziałaniu różnych ruchów miejskich na płaszczyźnie 

ogólnokrajowej. VI Kongres odbywać się będzie w Iławie i Ostródzie. W Iławie zaplanowane są 

debaty, warsztaty oraz sesja zamknięta w Kinoteatrze "Pasja" oraz Szkole Podstawowej  

nr 3. Tematem przewodnim są "Miasta Średnie i Duże". Szczegóły wydarzenia dostępne  

są na stronie: www.kongresruchowmiejskich.pl 

4. Na początku czerwca Wydział odpowiedzialny był za zamówienie gadżetów promocyjnych 

Iławy. 

5. Pracownicy Wydziału przygotowali akcję promocyjną na lato - wycieczki z przewodnikiem. 

Przewodnik będzie zabierał wszystkich chętnych na wycieczki po Iławie, w każdą sobotę 

wakacji o godz. 12:00. Plakaty o wydarzeniu zostały wypromowane na portalach 

społecznościowych i stronach internetowych, będę też widoczne w gablotach na terenie miasta.  

Wydział Utrzymania Mienia Komunalnego  
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W dn. 04.06.2019 r. podpisano umowę na kompleksowe prowadzenie usługi nadzoru inwestorskiego 

nad realizacją zadania pn. "Rozbiórka bud. Kr. Jadwigi 12a i 12b". Wartość brutto: 12.915,00 zł. 

Wykonawca: Pracownia Projektowa Dariusz Ogonowski, ul. Dobrawy 21, 14-200 Iława 

Wydział Planowania, Inwestycji i Monitoringu 

1. W dn. 22.05.2019 r. otrzymano informację o przyznanym dofinansowaniu do budowy 

Ogólnodostępnych Stref Aktywności (OSA) w dwóch lokalizacjach tj. przy ul. Brzechwy oraz  

ul. Wiejskiej (przy Szkole Podstawowej nr 5). Wartość projektu ogółem wynosi 84.000,00 zł,  

z czego dofinansowanie w wysokości 50% - 42.000,00 zł. Realizacja inwestycji - do 30.10.2019 r. 

2. W dn. 31.05.2019 r. podpisano umowę z wykonawcą robót Mi-Le-Am Anna Moczadło z siedzibą 

ul. Kasztanowa 36, Nowe Miasto Lubawskie na wykonanie zadania pn. „Budowa ulicy Wiśniowej 

wraz z uzbrojeniem w Iławie”. Wartość robót wynosi 152.288,11 zł. Termin realizacji  

do dn. 30.09.2019 r. 

3. W dn. 31.05.2019 r. podpisano umowę z wykonawcą robót Mi-Le-Am Anna Moczadło z siedzibą 

ul. Kasztanowa 36, Nowe Miasto Lubawskie na wykonanie zadania pn. „Budowa drogi 

dojazdowej przy ul. Wyszyńskiego 23A i 25A wraz z uzbrojeniem w Iławie”. Wartość robót wynosi 

252.407,86 zł. Termin realizacji do dn. 31.07.2020 r 

4. W dn. 31.05.2019 r. podpisano umowę z wykonawcą robót Zakładem Usługowo-Produkcyjnym  

i Handlowym „SPOMER” sp. z o.o. z siedzibą ul. Biskupska 7, 14-200 Iława na wykonanie 

zadania pn. „Budowa ulicy Górnej z uzbrojeniem w Iławie” Wartość robót wynosi 350.745,35 zł. 

Termin realizacji do dn. 30.09.2020 r. 

5. W dn. 04.06.2019 r. podpisano umowę na prowadzeniu kompleksowej usługi nadzoru 

inwestorskiego na zadaniach budowa ulic na terenie miasta Iławy z Pracownią Projektową  

– Dariusz Ogonowski ul. Ks. Dobrawy 21, 14-200 Iława.   

1) Przebudowa ulicy Wiśniowej za kwotę 4.800 zł.  

2) Budowa drogi dojazdowej do budynków przy ul. Wyszyńskiego 23A i 25A za kwotę 

6.500zł.                                                                                                                           

3) Budowa ulicy Górnej za kwotę 8.626 zł.  

Termin realizacji przedmiotowego zadania 31.11.2020r. 

6. W dn. 04.06.2019 r. podpisano umowę z wykonawcą usługi nadzoru inwestorskiego Pracownią 

Projektową Dariusz Ogonowski w Iławie na kwotę 11 685, 00 nad realizacją robót 

hydroizolacyjnych piwnic ratusza. 

7. W dn. 06.06.2019 r. podpisano umowę z wykonawcą robót budowlanych Falkopia  

Z. i P. Falkowscy S.J. w zakresie inwestycji "Termomodernizacja obiektów użyteczności 

publicznej - Szkoła Podstawowa nr 2 w Iławie" na kwotę 107.500,77 zł. 
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8. W dn. 07.06.2019 r. odebrano kolejny sprzęt pływający - jachty szkoleniowo-regatowe klasy 

OMEGA (2 szt.) z przeznaczeniem na szkolenia żeglarskie odbywające się na obiekcie 

Ekomariny w Iławie. Zakup jest współfinansowany ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju 

Regionalnego w ramach RPO Woj. Warmińsko Mazurskiego 2014-2020. Wartość dostarczonych 

łódek to 53.800,20 zł. 

9. W dn. 10.06.2019 r. zakończył się audyt zewnętrzny na zakończenie okresu trwałości Projektu  

pt. Iława online. Etap Bezpieczeństwo i Informacja.  

10. W dn. 11.06.2019 r. Zarząd Województwa Warmińsko-Mazurskiego podjął decyzję o wyborze  

do dofinansowania w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko-

Mazurskiego na lata 2014-2020, projektu nr RPWM.05.03.00-28-0003/19 pn. „Ochrona  

i efektywne wykorzystanie potencjału rzeki Iławki. Zagospodarowanie terenów wokół rz. Iławki  

- etap III”. Wartość ogółem przedsięwzięcia: 8.321.506,18 zł, wartość dofinansowania: 

7.073.280,25 zł; okres realizacji 2020-2021. 

11. W dn. 12.06.2019 r. odbył się odbiór prac zrealizowanych w ramach inwestycji pn. "Rozbudowa 

układu komunikacyjnego na cmentarzu przy ul. Ostródzkiej". Wykonawcą prac była firma 

"Spomer" z Iławy. Nadzór pełniła Pracownia Drogowa Grzegorz Drzycimski. Całkowita wartość 

projektu wyniosła 200 402, 91 zł. brutto. 

Ośrodek Psychoedukacji, Profilaktyki, Uzależnień i Pomocy Rodzinie 

1. W dn. 02.06.2019 r. - Cykl Kultowe Bajki - projekcja bajek rodzinnych dla dzieci i rodziców  

w iławskim kinie. 

2. W dn. 03.06.2019 r. - spotkanie z filmem w Kinoteatrze "Pasja" - projekcja filmu "Smażone, 

zielone pomidory" w ramach cyklu Długi Metraż. Po filmie spotkanie z psycholog i dyskusja  

o filmie. 

3. W dn. 03.06.2019 r. rozstrzygnięty został konkurs oraz podpisano umowę na kolonie letnie  

dla 48 dzieci z OPPUiPR/ wyjazd kolonijny do Białego Dunajca/ i ze Świetlicy Środowiskowej 

MOPSIK/ wyjazd w okolice Karpacza. 

4. W dniach 06.06.2019 r. oraz 11.06.2019 r. odbyło się szkolenie "Przemoc wobec dzieci" 

realizowane w ramach projektu "Razem, a nie przeciw sobie", dofinansowanego  

z Ministerstwa Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej. Szkolenie kierowane było do pedagogów, 

asystentów rodzin oraz wychowawców świetlic i klubów. Celem szkolenia było pogłębianie 

wiedzy na temat rozpoznawania przemocy i reagowania na sygnały wskazujące na możliwość 

doświadczania przemocy przez dzieci i młodzież. W szkoleniu uczestniczyły 32 osoby. 
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5. W dn. 12.06.2019 r. rozstrzygnięty został konkurs na Prowadzenie zajęć psychoedukacyjnych i 

profilaktycznych dla dorosłych oraz Przeprowadzanie dwóch turnusów zajęć letnich 

profilaktyczno - wychowawczych dla dzieci i młodzieży z terenu miasta Iławy. 

6. W ramach działań profilaktyczno – wychowawczych w OPPUiPR przeprowadzono warsztaty dla 

dzieci i młodzieży z iławskich szkół  

• „Agresja w nas i wokół Nas" – klasa V ze Szkoły Podstawowej nr 2, klasa  

V ze Szkoły Podstawowej nr  

• „Integracja” - klasa II ze Szkoły Podstawowej nr 2, klasa I ze Szkoły Podstawowej nr 2 

• „ Relacje, Komunikacja, Tolerancja” - klasa VI ze Szkoły Podstawowej  

nr 2                                   

• „Emocje” - Grupa „Żabek” Przedszkole Miejskie nr 6 

7. Klub Aktywności „Junior” - zajęcia świetlicowe codziennie w godzinach 12.00 - 17.00 

8. Zajęcia profilaktyczno - wychowawcze i socjoterapeutyczne w ramach projektu Aktywny rodzic, 

aktywne dziecko w każdy wtorek i czwartek. 

Iławskie Centrum Sportu, Turystyki i Rekreacji 

• 31.05. - 01.06.2019 r. - Mistrzostwa Województwa Warmińsko - Mazurskiego Juniorów 

Miejsce: Plaża Miejska przy ul. Kajki 

• 01.06.2019 r. - Mecz o Mistrzostwo IV Ligi Piłki Nożnej pomiędzy ITS Jeziorak Ilawa - Mamry 

Giżycko, 

Miejsce: Stadion Miejski 

• 01.06.2019 r. - Impreza z Okazji Dnia Dziecka na skateparku - "Skate NIL" 

• 01.06.2019 r. - Zawody Pływackie z Okazji Dnia Dziecka 

Miejsce: pływalnia miejska 

• 01.06. - 02.06.2019 r. - Mistrzostwa Województwa Warmińsko - Mazurskiego Juniorek 

Miejsce: Plaża Miejska przy ul. Kajki 

• 06.06. - 07.06.2019 r. - Mistrzostwa Województwa Warmińsko - Mazurskiego Kadetek 

Miejsce: Plaża Miejska przy ul. Kajki 

• 07.06.2019 r. - Impreza integracyjna "Przedszkole Tańczy i Śpiewa" 

Miejsce: Hala Sportowo - Widowiskowa 
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• 07.06. - 08.06.2019 r. - Mistrzostwa Województwa Warmińsko - Mazurskiego Kadetów 

Miejsce: Plaża Miejska przy ul. Kajki 

• 08.06.2019 r. - Turniej Koszykówki Korona 3x3 

Miejsce: Hala Sportowo - Widowiskowa 

• 08.06. - 09.06.2019 r. - Mistrzostwa Województwa Warmińsko - Mazurskiego Młodziczek 

Miejsce: Plaża Miejska przy ul. Kajki 

• 15.06.2019 r. - Mecz o Mistrzostwo IV Ligi Piłki Nożnej pomiędzy ITS Jeziorak - Rominta 

Gołdap 

Miejsce: Stadion Miejski 

• 15.06. - 16.06.2019 r.  - Mistrzostwa Województwa Warmińsko - Mazurskiego Młodzików 

Miejsce: Plaża Miejska przy ul. Kajki 

• 15.06. - 16.06.2019 r. - Turniej Koszykówki Broken Ball 

Miejsce: Szkoła Podstawowa nr 1 

• 16.06.2019 r. - VIII Rajd Pływacki wokół Małego Jezioraka 

Miejsce: Hala Sportowo - Widowiskowa 

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej 

Działalność Domu Dziennego Pobytu 

1. W dn. 05.06.2019 r. odbył się wyjazd z pensjonariuszami, do Zalewa na imprezę integracyjną 

pt. „Jesteśmy razem – Bajkowy świat łączy pokolenia i integruje środowiska” (7 osób) 

2. W dn. 14.06.2019 r. – wyjazd z pensjonariuszami do Rożentala na XXI Powiatowe Igrzyska 

Osób Niepełnosprawnych – Gmina Lubawa (24 osoby) 

Działania MKIS-CAL: 

1. Zajęcia rekreacyjno-sportowe z elementami samoobrony i profilaktyki zachowań ryzykownych 

wśród młodzieży z cyklu "Nie bądź ofiarą" (przemocy, uzależnień, nieodpowiedzialnego 

zachowania z uwzględnieniem bezpieczeństwa podczas wakacji). 

2. Zajęcia dziennikarskie – redagowanie gazetki ściennej "CALineczka" oraz warsztaty 

fotograficzne. 

3. Zajęcia kulinarne z elementami doradztwa zawodowego, czyli cukiernicy w każdym  

CALu – swojskie wypieki cz.2. 

4. Wsparcie edukacyjne – przygotowanie do poprawy ocen semestralnych. 

5. Wsparcie psychologiczne – indywidualne porady dla uczestników i ich rodzin. 
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6. Zajęcia rekreacyjno-sportowe – rozgrywki, ćwiczenia i zabawy ruchowe w sali i na boisku, 

rozgrywki piłkarzyków, bilardu, rzutek dart, cymbergaja. 

7. Warsztaty taneczne – ćwiczenia na bazie poznanych układów tańca nowoczesnego, hip-hop, 

break dance. 

8. Zajęcia wokalno-muzyczne – indywidualne i grupowe próby oraz występy zespołu „CALówki” 

oraz indywidualne warsztaty gitarowe. 

9. Spotkanie grupy wolontariackiej. 

10. Zajęcia integracyjne – grill. 

Działania Świetlicy Środowiskowej Mopsik 

W dn. 03.06.2019 r. na terenie Świetlicy środowiskowej MOPSIK zorganizowano podopiecznym 

Placówki atrakcje z okazji Dnia Dziecka. W programie znalazły się wspólne  gry i zabawy. Dzieci 

otrzymały również słodkie upominki i pizzę. 

Iławskie Centrum Kultury 

1. W dn. 01.06.2019 r. na orliku Osiedla Piastowskiego odbył się Festyn Familijny. 

2. W dn. 02.06.2019 r. w Amfiteatrze Miejskim odbyła się impreza "Iławski Dzień Dziecka". 

podczas której wystąpił zespół „Archimini  Potomana Zarepete Czeremini Kibiczanie” 

 z Rudzienic, grupa cyrkowa Heca, „AIDA Dzieciom" w spektaklu muzyczno-teatralnym. Wielką 

atrakcją imprezy było również kino Sferyczne oraz strefa rekreacyjna dla dzieci. 

3. W dn. 02.06.2019 r. w Kinoteatrze "Pasja" odbyły się projekcje filmowe dla dzieci w ramach 

cyklu „Kultowe Bajki". 

4. W dn. 07.06.2019 r. w Hali Sportowo Widowiskowej odbyła się impreza Przedszkole Tańczy 

 i Śpiewa, w której wzięły udział iławskie przedszkola.  

5. W dn. 08.06.2019 r. w Amfiteatrze Miejskim odbyła impreza Przegląd Chórów Uniwersytetów III 

Wieku.  

6. W dn. 15.06.2019 r. w Amfiteatrze Miejskim odbył się Festiwal Kultury Młodzieżowej, podczas 

którego zaprezentowali się tacy wykonawcy jak: Małach, Rufuz, DJ Radzion, DJ Shoodee, 

Martyn ESM oraz DJ EXO.  

7. W dn. 16.06.2019 r. w Amfiteatrze Miejskim odbyła się impreza Popołudnie z Kulturą Ukraińską, 

podczas której wystąpił zespół Pieśni i Tańca Dumka, grupa wokalna „Żurawka”, zespół 

Czeremszyna oraz Ryszard Maczyszyn i „Zorji”. 

W dyskusji nad powyższym głos zabrali: 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Szymański zwrócił uwagę, że ktoś dopuścił się 

zaniedbania dopuszczając 8 czerwca do dwóch wykluczających się imprez w odległości 30 m. Dotyczy 

to turnieju koszykówki Korona 3x3 na parkingu przed halą sportową i odbywającego się w amfiteatrze 
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przeglądu chórów Uniwersytetu III Wieku. Przegląd był zgłoszony wiele miesięcy temu. Było 10 chórów 

z województwa -uznali to za skandal organizacyjny i poszła zła opinia. Sama gra by nie przeszkadzała, 

ale była też głośna muzyka hip-hop czy rap. Uniemożliwiało to występy chórom. Interweniowała pani 

wiceburmistrz, zrobiło się trochę lepiej. Koncert chóru wymaga ciszy. Ktoś tego nie dopilnował, aby te 

dwie imprezy puścić obok siebie. 

Burmistrz Miasta Dawid Kopaczewski powiedział, że nie ma przekonania, że były to dwie 

wykluczające się imprezy, wystarczyło ściszyć muzykę zachowując kulturę i chęć współpracy. Nie było 

go na miejscu. Wie, że po interwencji muzykę ściszono.  

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Szymański dodał, ze nagrywano w tym czasie płyty i w 

momencie występu chóru z Iławy słychać zapowiedzi z turnieju.  

Zastępca Burmistrza Dorota Kamińska  dodała, że turniej był zgłoszony wcześniej a przegląd 

później. Zabrakło sprawdzenia przez uniwersytet wolnego terminu. Obie imprezy nie powinny się 

wykluczać i będzie na to zwrócona uwaga. Dyrektorzy jednostek będą zwracać organizatorom uwagę 

na sprawdzanie terminarzy. 

Radna Anna Podgodowska zapytała o spotkanie w temacie lodowiska 

Burmistrz Miasta Dawid Kopaczewski powiedział, że dotyczyło udostępniania płyty lodowiska na 

czas poza sezonem. Miasto jest otwarte na to, ale należy pamiętać, aby płyta nie była naruszona. I jest 

sprawdzane to u producenta. Osoba będąca na spotkaniu zadeklarowała chęć współpracy. 

Radny Tomasz Sławiński  zapytał o uczestnictwo burmistrza w zakończeniu roku w szkołach 2 i 5 

i w LO i dlaczego zbrakło przedstawicieli władz w innych szkołach. Liceum jest szkołą powiatową. Prosi, 

aby szkoły miejskie miały wyższy priorytet. 

Burmistrz Miasta Dawid Kopaczewski powiedział, że jest tylko on i zastępczyni a szkół jest 5. 

Zakończenia się pokrywają i nie daliby rady być na wszystkich. Otrzymali dwa zaproszenia.  

Radny Tomasz Sławiński  dopytał, czy tylko uczestniczą na zaproszenia w zakończeniach. 

Burmistrz Miasta Dawid Kopaczewski powiedział, że nie, ale nie będzie się „wpychał” tam, gdzie 

nie wystosowano zaproszenia. Godziny zakończeń się pokrywają, robione jest to na tury, trudno być na 

wszystkich przez dwie osoby w 5 szkołach. Można przyjąć zasadę że jeśli szkołą zaprosi to będą na 

rozpoczęciu  w innej szkole.  

Przewodniczący Rady Michał Młotek zaproponował, że może wspomóc na rozpoczęciu 

niezależnie od tego czy będzie zaproszenie czy nie, tak jako to robił będąc przewodniczącym 

powiatowym.  

Radny Tomasz Sławiński  powiedział, że osób jest więcej, którzy mogliby reprezentować miasto- 

wiceprzewodniczący czy przewodnicząca Komisji Oświaty.  Dodał, że widocznie brakuje osoby II 

zastępcy burmistrza.  
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Burmistrz Miasta Dawid Kopaczewski powiedział, że otrzymał dwa zaproszenia i nie chciałby 

swoją osobą angażować zakończenia, jeśli nie ma zaproszenia.  

Zastępca Burmistrza Dorota Kamińska powiedziała, że gala i zakończenia były poprzedzone 

spotkaniami z dyrektorami. Szkoły mają prawo działać autonomicznie, ale jeśli taka potrzeba będzie, to 

na pewno będą w każdej szkole.  

 

Ad.11. Interpelacje i zapytania radnych (na piśmie- zgodnie zart.24 ust.3-7 z dnia 8 marca 1990 

roku o samorządzie gminnym) 

Przewodniczący Rady Michał Młotek  powiedział, że w okresie od ostatniej sesji wpłynęły 3 

interpelacje : 

Rabany Stefan Hatała 

-interpelacja ws. kontenerów 

 Radny Tomasz Sławiński 

- interpelacja ws. doświetlenia przejścia dla pieszych  na ul. Ostródzkiej 

Radny Tomasz Woźniak 

- interpelacja ws. inwestycji drogowej na ul Świerkowa-Sosnowa 

Treść interpelacji i zapytań wraz z udzielonymi odpowiedziami zamieszczona jest w Biuletynie 

Informacji Publicznej i na stronie internetowej miasta 

 

Ad. 12. Wnioski mieszkańców Iławy 

Przewodniczący Rady Michał Młotek  powiedział, że godnie z § 31. ust. 1-4 Regulaminu Rady 

Miejskiej w Iławie w  okresie międzysesyjnym był 1 wniosek od mieszkańców z prośbą o zabranie głosu 

na sesji. Odrzucono go ze względów  formalnych- nie wpłynął w terminie.  

 

Ad. 13. Komunikaty i oświadczenia  

Radny Tomasz Woźniak  porosił wysłuchanie wystąpienia przedstawiciela MRM w temacie 

Okrągłego Stołu 

Przewodniczący MRM Bartosz Bielak powiedział, że 25 kwietnia odbyło się szkolenie „Okrągły 

Stół”. Brali w nim udział przedstawiciele różnych organizacji pozarządowych oraz przedstawiciele szkół. 

Wiele osób zdobyło wiedzę jak pozyskać stypendium nie tylko za wyniki, ale także za działalność na 

rzecz społeczeństwa.  

Radny Tomasz Woźniak  dodał, że celem okrągłych stołów jest to, aby władze miasta 

uwzględniały również zdanie młodzieży. To proces włączania młodych w procesy demokratyczne.  

Radna  Ewa Jackowska  zaprosiła na sobotnie regaty smoczych łodzi na Małym Jeziorku z 

udziałem 400 uczestników.  
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Radny Michał Kamiński zapytał czy nie popełniono błędu przy głosowaniu projektu ws. 

samorządowej kary praw rodzin- było 10 do 10 i uchwała powinna być nierozstrzygnięta.  

Przewodniczący Rady Michał Młotek  powiedział, że nie uzyskała większości, w związku z tym 

nie została przyjęta.   

  

Ad.14.  Zamknięcie obrad X Sesji 

 Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Młotek wobec zrealizowania porządku obrad,                    

o godzinie  17:00 zamknął sesję. 

Szczegółowy przebieg obrad zawiera nagranie audio-video. 

 

     Protokołowała:                                                        Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

  Inspektor  Danuta Drozdowska                                                Michał Młotek 


